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Стр. 6

Повече пари за образование
12,6 млрд. лв. от ЕС и над 8 млрд. българско съфинансиране об-

хваща четвъртият вариант на Плана за възстановяване и устойчи-
вост. В него са заложени повече пари за иновации и образование.

Стр. 5

Всички говорят за
диалог и промяна

С обещания за диалог и
търсене на консенсус по
кажи-речи еднакви държавни
приоритети, за ключови ре-
форми и подкрепа на каби-
нет на ИТН започна 46-то
Народно събрание. Добрите
политически послания с кон-

кретни задачи пред новия
парламент прозвучаха в дек-
ларациите на всички полити-
чески сили с изключение на
ГЕРБ. “Да бъдем добри, ус-
михнати, конструктивни, да
работим за мечтата за про-
сперираща България, да

Без подкрепата на БСП Ива Митева отново е председател на НС
спрем вече с демократични-
те изборни процедури и да
се хванем на работа”, при-
зова най-възрастната депу-
татка Мика Зайкова.

На фона на масовите
призиви и надежди за съста-
вяне на кабинет, от ИТН

обявиха, че ако до 15 дни
няма такъв, пак ще има избо-
ри. Очаквано за шеф на НС
пак бе избрана Ива Митева
от ИТН, която този път не
бе подкрепена от БСП.

ƒ”Ã¿ œ–»«Œ¬¿¬¿: ¡⁄ƒ≈“≈ Œ“√Œ¬Œ–Õ»!

абелязахте ли с какви послания в
речите си пред новия парламент
излязоха партийните лидери? Дяс-
ната ГЕРБ, която години наред раз-
даваше щедри порции само на своя-
та клиентела, а в същото време
превърна България в страната с най-
големи социални неравенства, обя-
ви, че ще бъде контра на бъдещия
кабинет. Десислава Атанасова ата-
кува с думите: “Няма да подкрепим
неолиберална програма, която цели
приватизацията на единствената
държавна банка, концесионирането
на магистралите и радикално съкра-
щение на бюджетните разходи”.
Всуе, тая страница е затворена.
Достатъчни са ни колосалните краж-
би в милиарди, с които приватизи-
раха и концесионираха цялата
държава, затова закъснялата им лява
риторика сега звучи цинично.

Коренната промяна от няколко
дни насам в поведението на ИТН,
също с претенции за десница, пак е
с фокус наляво. Къде по неволя, къде
с нежелание, но няма и помен (поне
на думи) от крайнодесните темели в
“програмата” на несъстоялия се
първи опит за кабинет начело с
Николай Василев. От казаното от
Тошко Йорданов разбираме, че “би
трябвало да има договорка и да има
правителство, което да продължи
работата на служебния кабинет, за-
щото това е посоката за нас, по
която трябва да се развива страна-
та”. Нямали основни различия, ви-
дите ли, с повечето партии дори по
темата за унизителните пенсии!
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Валентин ГЕОРГИЕВ

ГЕРБ и “Има такъв народ” бойкотираха традиционната
обща снимка при откриването на Народното събрание

80 на сто от
новозаразените
в Испания са
без ваксини

Бедни Лилков,
що не си
остана физик...

Арестуваха
ексшефа на ДАНС
и президента на
„Бистришките тигри”

Петков спира

правителствения

комплекс
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СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

В НОВИЯ ПАРЛАМЕНТ
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Oбещания за диалог и промяна 
в първия парламентарен ден
Ива Митева отново е председател на Народното събрание

С обещания за диалог и търсене на
консенсус по кажи-речи еднакви държав-
ни приоритети, провеждане на ключови
реформи - съдебна, социална, образова-
телна и здравна, и намерения за подкрепа
на редовно правителство на “Има такъв
народ” започна 46-то Народно събрание.
Добрите политически послания, с начер-
тани конкретни задачи за свършване на
много работа в името на избирателя про-
звучаха в декларациите на всички поли-
тически сили с изключение на ГЕРБ. По-
зитивното начало на НС постави доай-
енът сред депутатите Мика Зайкова от
гражданската квота на ИТН, която откри
тържествено заседанието и на този пар-
ламент. “Суверенът ни избра и аз разчи-
там на неговата мъдрост. Искам да ви
призова да бъдем добри, усмихнати, кон-
структивни и да работим за мечтата за
просперираща България”, заяви Зайкова.

България не може да си поз-
воли да пилее повече истори-
ческо време, трябва да имаме
кабинет с широка парламен-

България е в криза, а в момента няма
ясна формула за съставяне на редовно
правителство, заяви съпредседателят на
“Демократична България” Христо Ива-
нов. Той призова политическите фор-
мации да работят заедно за укрепване
на суверенитета и републиката, което
включвало провеждане на лустрация,
възстановяване на енергийния сувере-
нитет, модернизиране на армията,
въвеждане на електронно управление и
съдебна реформа. “Г-н Гешев за поре-
ден път при началото на НС не присъ-
ства. Надявам се, защото си готви ос-
тавката”, вметна Иванов.

“Този път ДБ няма да предлага зако-
нопроект, свързан с реформа в съдебна-
та система, а ще инициира дебат, в кой-
то ще бъдат поканени всички парламен-
тарни групи. Темата трябва да е поста-
вена на по-широка основа. Не може да

Ростислава ИВАНОВА

Тя направи три важни извода от народ-
ния вот на 11 юли: “Първо, суверенът ни
каза, че не иска да живее повече така, че
иска промяна; второ, че не дава мнозин-
ство на нито една от партиите, т.е. -
работете заедно, за да осъществите меч-
тата на България, а мечтите трябва да се
сбъдват; и трето, с ниската избирателна
активност ни показа, че изборите са де-
мократична процедура, ама да не ги при-
лагаме много често. Хайде вече да спрем
с демократичните процедури и да се за-
хванем на работа. Нито ще е лесно, нито
ще е бързо, но е възможно”, каза Зайко-
ва. После тя изреди и многото задачи,
които трябва да свърши новата власт,
включително и несъстоялото се електрон-
но управление, въпреки похарчените ми-
лиарди от ГЕРБ.

“Ако заявените декларации за проме-
ни, а не постове, са верни, в следващите
14-15 дни ще има правителство. Ако след
15 дни няма кабинет, вероятността за
поредни избори е голяма, в това няма
нищо неправилно или недемократично”,

заяви от трибуната зам.-председателят на
ИТН и шеф на групата Тошко Йорданов.
Според него този парламент бил по-раз-
личен и по-близък до реалността на това,
което желаят гражданите. Самият факт,
че присъства Министерският съвет, оз-
начава, че не се срамуват да застанат сред
нас, смята Йорданов. Той сбърка и наре-
че президента “Първанов”, но се кориги-
ра, че когато Румен Радев даде на ИТН
мандата, те ще проведат разговори за по-
литиките, които трябва да се провеждат.
“Не мисля, че имаме различия с повечето
партии - нито по темата с главния проку-
рор, нито съдебната реформа, нито уни-
зителните пенсии на нашите майки и
бащи. Отговорността е на по-голямата
част от залата, защото едва ли някой иска
да работи с една парламентарна група”,
каза Йорданов, визирайки ГЕРБ.

Декларацията на ГЕРБ, прочетена
патетично от шефката на групата Деси-
слава Атанасова, не очерта нито един
приоритет на партията в новия парла-
мент, а се фокусира върху оплакванията

на Бойко Борисов от “своеволията” и
“разрушителните действия” на служеб-
ния кабинет и лошата управленска про-
грама на ИТН. Атанасова обеща ГЕРБ да
е силна, конструктивна и компетентна
опозиция и прогнозира, че и 46-то НС
няма да просъществува. “Нашият осно-
вен опонент няма да са управляващите
партии, а хаосът, безидейността и безот-
говорността в управлението на държава-
та”, обяви гербаджийката. Наложи се во-
дещата заседанието Мика Зайкова да по-
моли представители на следващите пар-
тии да представят приоритетите си, а не
да правят анализи или да дават оценки.
Атаките на Атанасова към служебния ка-
бинет не бяха подминати от Зайкова,
която похвали министрите. След изказва-
нето на Христо Иванов от ДБ тя дори
вметна, че новите народни представите-
ли не тръгват от голя поляна, а има много
добри неща и реформи, започнати от на-
стоящото правителство.

“От направените изказвания и декла-
рации бих искал да откроя едно, с изве-
стно задоволство. В много от тях чух
приоритети, визии, които съвпадат със
започнатото от служебното правителст-

Народът иска промя-
на, а тя минава през диа-
лог и необходимите ком-
промиси в името на голя-
мата цел - достоен живот
на всеки гражданин, заяви
Мустафа Карадайъ от
ДПС. “Ако заменим едно
безвремие с друго безвре-
мие, няма смисъл да си
губим времето. Ако вме-
сто от джипката, от теле-
визора чакаме какви по-
стижения имат управлява-
щите, няма смисъл да си
губим времето”, критичен
бе той.

Карадайъ иронизира
предположенията за уча-
стие на ДПС в бъдещи
кабинети. “Ние от ДПС
работим за това да има
правителство и България
да започне да излиза от
кризата. Работим за това

Според ДПС промяната
минава през компромиси

Христо Иванов не вижда
формула за правителство

Ростислава ПЕТКОВА

си затваряме очите за ситуацията в про-
куратурата, за това, че КПКОНПИ в
този вид и с това ръководство е бухал-
ка. По тези приоритети ще говорим с
всички”, увери той. По думите му ще се
разбере кои партии са за дълбока про-
мяна по това дали работят ефективно за
решаване на проблема с корупцията.

Приоритетите за дясното обединение
са подготовката за следваща вълна на ко-
ронавируса, скоростно внасяне на Плана
за възстановяване с гаранции, че парите
няма да се окрадат, а ще отидат за модер-
низиране и максимално бързо изготвяне
на бюджет на промяната за 2022 г. В него
трябвало да е заложен моделът за възста-
новяване, да има решителни мерки за по-
добряване на публичните разходи,
възможности за преизчисляване на пенси-
ите, целенасочена държавна инвестиция в
социални услуги. ДБ иска цялостна ре-
форма в здравеопазването, продължаване
на реформата в изборното законодателст-
во и решаване на проблема със Северна
Македония в рамките на това НС.

как животът на всички да
се подобри, всеки да
вижда по-ясно своето
бъдеще и това на своите
деца”, заяви той. “Състо-
янието на нещата зависи
от радикални реформи.
Страната се нуждае от
ясна политическа и уп-
равленска програма”, за-
яви Карадайъ, без обаче
да посочва приоритети-
те на ДПС. Карадайъ
поиска медиите да изиск-
ват реформи, а не сенза-
ции, както и изпълнение
на програми и отчетност.
Според него хората са
изтощени от избори, обе-
щания и безпомощност,
прикрита от арогантно
поведение.

Изказването си ли-
дерът на ДПС започна с
“отговор на закачките”

на Христо Иванов от ДБ.
“Ако имате комплекси
от миналото си, не ги
прехвърляйте на други.
Назидателният тон не
отива на вицепремиер,
обвиняващ в корупция
властта, в която самият
той е участвал. Разклаща-
нето на българския суве-
ренитет е да чакаш ука-
зания от чужди посолст-
ва, олигарси, медиен мо-
нополист като Прокопи-
ев, с корупционните им
намерения. Партията на
олигархията и медийни-
те монополисти не бива
да има такъв назидателен
тон, а призивът е за диа-
лог и конструктивизъм”,
захапа той Иванов, кой-
то беше правосъден ми-
нистър в предходен ка-
бинет на ГЕРБ.

Президентът: Най-важна задача е съставянето на редовен кабинет

Румен Радев очаква възстановяване на парламентаризма
и кабинет с широка парламентарна и обществена подкрепа

тарна и обществена подкрепа.
Това заяви президентът Румен
Радев преди откриването на
първото заседание на парла-

мента. Държавният глава по-
жела успех на народните пред-
ставители и посочи, че посла-
нията му към тях при открива-

нето на предишния парламент
преди три месеца са актуални
и днес. Той увери, че веднага
ще задвижи конституционната
процедура за връчване на про-
учвателен мандат. Днес е де-
нят на надеждата, каза Радев
преди откриването на НС.

“Голямата задача пред наши-
те народни избраници е възста-
новяването на парламентаризма,
укрепването на държавността,
ефективното законодателство в
интерес на обществото, реални-
ят парламентарен контрол
върху изпълнителната власт, но
най-важната непосредствена за-
дача е съставянето на редовен
кабинет. Служебното правител-
ство започна важни промени в
нашето общество, в държавата,
и се надявам излъченият редо-

вен кабинет от НС да продължи
с оздравяването на държавност-
та и модернизацията на страна-
та”, заяви държавният глава.

В отговор на въпрос за по-
следния доклад на Европейската
комисия за върховенството на
закона в страните членки на ЕС
Радев посочи, че тревожните
констатации и у нас, и от чуж-
бина, за състоянието на пра-
восъдието, борбата с корупция-
та, медийната среда трябва най-
сетне да доведат до реални про-
мени. Очакваме прокуратурата
да започне да решава реалните
проблеми на хората, а не да
борави със свободни съчинения,
добави той по повод оправдани-
ята на държавното обвинение за
нахлуването в президентството
миналата година.
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Õ‡ 23 ˛ÎË ÒÂ Ì‡‚˙¯‚‡Ú 79 „Ó‰ËÌË ÓÚ ‡ÁÒÚÂÎ‡ Ì‡ ÔÓÂÚ‡
ÕËÍÓÎ‡ ¬‡Ôˆ‡Ó‚ Ë ÌÂ„Ó‚ËÚÂ ‰Û„‡Ë.

¬ 10:00 ˜‡Ò‡ ˘Â Á‡ÔÓ˜ÌÂ ‚˙ÁÔÓÏÂÌ‡ÚÂÎÂÌ ÏËÚËÌ„-ÔÓÍÎÓÌÂ-
ÌËÂ Ì‡ ÃÂÏÓË‡Î‡ î√‡ÌËÁÓÌÌÓ ÒÚÂÎ·Ë˘Âî ‚ —ÓÙËˇ. Œ„‡ÌËÁ‡-
ÚÓË Ò‡ √‡‰ÒÍËˇÚ Ò˙‚ÂÚ Ì‡ ¡—œ ÷ —ÓÙËˇ, —˙˛Á˙Ú Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍË-
ÚÂ ÔËÒ‡ÚÂÎË, —˙˛Á˙Ú Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍËÚÂ ÊÛÌ‡ÎËÒÚË Ë ¡˙Î„‡ÒÍËˇÚ
‡ÌÚËÙ‡¯ËÒÚÍË Ò˙˛Á.

¬ Ò˙·ËÚËÂÚÓ ˘Â ‚ÁÂÏ‡Ú Û˜‡ÒÚËÂ ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎˇÚ Ì‡ ¡—œ -
—ÓÙËˇ  ‡ÎÓˇÌ œ‡„Ó‚, ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎˇÚ Ì‡ —¡œ ¡ÓˇÌ ¿Ì„ÂÎÓ‚,
ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎˇÚ Ì‡ —¡Δ —ÌÂÊ‡Ì‡ “Ó‰ÓÓ‚‡, Ó‰ÒÚ‚ÂÌËˆË Ì‡ Á‡-
„ËÌ‡ÎËÚÂ, ÊÛÌ‡ÎËÒÚË, Ú‚ÓˆË, Ì‡Ó‰ÌË ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎË, Ó·˘ËÌ-
ÒÍË Ò˙‚ÂÚÌËˆË Ë „‡Ê‰‡ÌË.

œÓ-Í˙ÒÌÓ ÔÂÁ ‰ÂÌˇ, ÓÚ 17:30 ̃ ‡Ò‡, ÔÂ‰ Ô‡ÏÂÚÌËÍ‡ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡
¬‡Ôˆ‡Ó‚, ‰ÂÎÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ ÿÏË„ÂÎ‡, ‚ „‡‰ËÌ‡Ú‡ Á‡‰ Õ‡ˆËÓÌ‡Î-
Ì‡Ú‡ ıÛ‰ÓÊÂÒÚ‚ÂÌ‡ „‡ÎÂËˇ, ˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â Ú‡‰ËˆËÓÌÌÓÚÓ ÎË-
ÚÂ‡ÚÛÌÓ ˜ÂÚÂÌÂ.

Корнелия Нинова отново заяви готовност
БСП да предложи кабинет, ако третият проучва-
телен мандат попадне при нея. Социалистите ще
поканят представители на служебното правител-
ство, но всичко ще е подчинено на четирите при-
оритета на “БСП за България” - социална поли-
тика, здравеопазване, образование и култура,
както и икономика.

Още в първия парламентарен ден БСП внесе
пакет от социални закони, насочени към увелича-
ване на доходите - преизчисляване на пенсиите и
Закон за възрастните хора, втората година на май-
чинството да бъде една минимална заплата, по-
мощ за второ и трето дете на осигурени родите-
ли, безплатни детски градини и ясли и др. С поже-
ланието да не се сбъднат прогнозите за нова

“Никакви кюлчета повече
няма да има, чекмеджето си
отиде. Гражданите наказват на
изборите всеки, който си има
чекмедже с кюлчета, пачки и пи-
столет”, заяви Манолова от
“Изправи се, БГ. Ние идваме”
(ИНИ). По думите й парла-
ментът трябва да изпълни воля-
та на гражданите да живеят в
богата, просперираща държава,

во - по отношение на ограничаване на
непрозрачното харчене на публични сред-
ства, приоритетите в области като здра-
веопазване и образование, подпомагане
на бизнеса и др.”, коментира на излизане
премиерът Стефан Янев. Той отново
заяви, че очаква партиите да сформират
работещ кабинет в обозрим срок, който
да е основан на важните за държавата

приоритети.
Ива Митева от ИТН бе избрана за

председател и на 46-то НС с гласовете на
“Демократична България”, ДПС и прекръ-
стилата се формация на Мая Манолова
“Изправи се, БГ! Ние идваме” (ИНИ).
Дългогодишната юристка на парламента
заемаше поста и в най-кратко просъще-
ствувалото 45-то НС. Срещу кандидату-

рата й гласува само Георги Кадиев от
“БСП за България”, а групите на левица-
та и на ГЕРБ се въздържаха. Само БСП
подкрепи номинацията си на Кристиан
Вигенин за шеф на НС, който в крайна
сметка остана зам.-председател на парла-
мента. Останалите заместници на Мите-
ва са Росица Кирова от ГЕРБ, съпредсе-
дателят на ДБ Атанас Атанасов, Татяна

Дончева от ИНИ, Виктория Василева от
ИТН и Мукаддес Налбант от ДПС.

Кадиев обясни, че отрицателният
вот за Митева не е личен, а е продик-
туван от липсата на разговори на ИТН
с останалите партии. Според него из-
борът на председател обикновено по-
казва и как би бил гласуван един каби-
нет, но в случая от ИТН не казвали
какви са плановете им. Действително
до последно и депутатите в парламента
не бяха сигурни дали партията на Сла-
ви Трифонов ще издигне Митева. “ИТН
са победители, а не поемат инициати-
вата. Това ще доведе до провал и на
този парламент. Липсата на говорене
ще доведе ГЕРБ отново на власт. Тряб-
ва да започнем официални и завършва-
щи със споразумение преговори. Да
няма импровизации и изненади”, настоя
депутатът от левицата. Кадиев преду-
преди, че БСП няма да подкрепи прави-
телство на ИТН, ако няма преговори и
не бъде разписан ясен договор за него-
вите приоритети.

На първия председателски съвет Ми-
тева е предложила депутатите да са без
лятна ваканция, за да се захванат със за-
конодателна дейност. Това обаче ще бъде
решено чрез гласуване в пленарната зала.
Още тази седмица се очаква да бъде създа-
дена временна комисия, която да изготви
нов Правилник за организация на дей-
ността на НС. ГЕРБ искат изслушване на
вътрешния министър Бойко Рашков.

Първият пленарен ден в българския
парламент премина без шумни скандали
и обидни квалификации. Традиционната
обща снимка на народните избраници
обаче бе бойкотирана от ИТН и ГЕРБ.

ИНИ: Няма вече кюлчета, няма чекмеджета

в която всеки да бъде оценен.
“След десетилетия мутризация,
провеждана от ГЕРБ, мутрите
са добре окопани във всички
етажи. Тепърва ще има
сблъсъци с тях и това ще пре-
дизвиква турбуленции. Трябва
да променим законите, за да
няма в бъдеще мутризация”,
закани се Манолова. Затова
формацията й предлага на НС

да формира нова комисия по
ревизия, която да продължи ос-
ветяването на корумпираното
управление и мръсните тайни
на властта. Не знам защо това
се налага, нали уж разчитаха на
служебното правителство да
свърши всички ревизии на бив-
шето управление, ядоса се Де-
сислава Атанасова от ГЕРБ.

При първия знак, че в НС

се извършва подмяна на хора-
та от протестите, ИНИ щели
да се върнат обратно на пло-
щадите и на улиците на Бълга-
рия. Според Манолова граж-
даните очакват от партиите на
промяната да се обединят и да
извършат модернизация след
години на застой. “Очакват да
сформираме правителство, ко-
ето да се погрижи за хората.

Нека да е ясно - отговорност-
та и правото са на първата
политическа сила ИТН. Ваша-
та победа слага край на застоя
на ГЕРБ”, заяви тя.

ИНИ също внесе законо-
проект за преизчисляване на
пенсиите, а Манолова обяви, че
били подготвили още 20 - за ко-
лекторските фирми, за ЧСИ, за
подкрепа на малкия бизнес и др.

БСП чака третия мандат с 4 приоритета

КОВИД вълна Нинова призова да се актуализира
и осигури финансиране за Плана за действие при
пандемия. В дългосрочен план БСП иска реформа
в здравния модел - да има защитени болници, лич-
на здравна карта на всеки пациент, болниците да
не са търговски дружества, държавата да плаща
специализацията на кадрите и т.н. “Кризата удари
сериозно икономиката. Някои държави реагираха
бързо и адекватно и вече започнаха своето възста-
новяване. Правителството на ГЕРБ не го направи
- нито бързо, нито адекватно. За 2020 г. икономи-
ката на България се сви с 4,2%. Растеж може да
се осигури само с разумна и целенасочена държав-
на политика. Един от механизмите за възстановя-
ване и растеж е Планът за възстановяване и ус-
тойчивост. Страшно закъсняхме с него като държа-
ва. Ще внесем питане до служебния премиер и
настояваме Планът да влезе в Народното събра-
ние спешно, да го обсъдим и да бъде изпратен в
Брюксел”, заяви лидерът на БСП.

Левицата иска закриване на Спецсъда и Спец-
прокуратурата, съдебен контрол върху главния
прокурор, нов закон, структура и функции на
КПКОНПИ. Прекъсвайки изтичането на потоци
пари, които отиват в джобовете на скрити задку-
лисни  кръгове, ще дадем възможност да се финан-
сират политики и да се решат ежедневни пробле-
ми на хората, посочи Нинова.

“Сега се изисква диалог между държавници,
разум, а не емоции. Реализъм, а не популизъм, и
решения за хората”, заяви лидерът на БСП. Според
нея депутатите са изправени пред 4 предизвикател-
ства - избрани са при най-ниската избирателна
активност от всички избори, необходим е диалог
при силно фрагментиран парламент, който е разде-
лен на протестни и партии на статуквото, нужно е
да бъде съставено стабилно правителство, но и да
се доразгради старият модел на управление.

СНИМКИ МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Цялото правителство на Стефан Янев уважи парламента, а премиерът поздрави новия председател Ива Митева

Време е за диалог между държавници,
за разум, реализъм и решения
за хората, призова Корнелия Нинова



2021
БЪЛГАРИЯ

ЧЕТВЪРТЪК
22 ЮЛИ4

w
w

w
d
u
m

a
b
g

Арестуваха бившия шеф
на ДАНС за бракониерство
Сред задържаните са президентът на „Бистришките тигри” и настоящ
служител на държавната агенция, в колата им е намерено прасе

Дворът на 104 ОУ “Заха-
ри Стоянов” в столичния
квартал “Гоце Делчев” е бил
асфалтиран по време на най-
големия порой в понеделник
следобед. За това алармираха
жители на квартала. Три дни
по-рано в двора е вкарана
техника, която да изхвърли
натрупаните строителни от-
падъци от строежа на прист-
ройка за училищен стол. В

Асфалтираха училищен двор по време на порой

понеделник следобед се появи-
ли четирима работници, ками-
он с асфалт и валяк и започна-
ли скоростно асфалтиране.
“Настилката под изсипания
нов асфалт бе основно пръст,
както и напукан и изронен
стар непочистен асфалт, а на
места дори имаше трева”, раз-
казва жител на квартала, на-
блюдавал работата.

Около 18,30 ч. обаче зава-

ляло силно, но работниците
не се отказали и продължили
да слагат асфалт в локвите.
Дъждът пък разнесъл отпадъ-
ците, останали в двора върху
новия асфалт. Валякът про-
дължил да работи по мократа
настилка. Хората са възмуте-
ни от поредния абсурден ре-
монт, замислен, възложен и
изпълнен от некомпетентни
хора, без никакъв контрол.

Бившият шеф на ДАНС Димитър
Георгиев е бил арестуван за бракониер-
ство. Заедно с него са задържани прези-
дентът на футболния клуб “Бистришки-
те тигри” Сергей Ташков, както и насто-
ящ служител на ДАНС, също част от
отбора. Тримата бяха във Второ район-
но управление на полицията в Благоев-
град. Те са били задържани във вторник
вечер след сигнал за бракониери в ловно
стопанство близо до Симитли. От Юго-
западното горско стопанство поясниха,
че към 23 часа бракониерите са задържа-

ни в землището на с. Полена. Полицията
е открила два джипа на ловната дружин-
ка, в които са намерени четири пушки,
голямо количество патрони и убито диво
прасе. На място е бил извикан следова-
тел, тъй като единият от задържаните е
действащ служител на ДАНС.

Случаят коментира вътрешният ми-
нистър Бойко Рашков. Той уточни, че
задържаният действащ служител от
ДАНС е от правния отдел на службата.
Рашков съобщи, че по случая е образу-
вано досъдебно производство. “Млади-

ят служител от ДАНС е колега на Бойко
Борисов от спортния клуб “Бистришки
тигри”. Играят мач, те спортуват заед-
но”, каза министърът.

Георгиев се раздели с поста си преди
няколко седмици след идване на власт
на служебното правителство. Скандалът
около него тръгна, след като вътрешни-
ят министър Бойко Рашков съобщи, че
Георгиев е излязъл в дълъг отпуск, и
намекна, че така се опитва да избегне
уволнение. На 26 май държавният глава
подписа указ по предложение на Мини-

стерския съвет за освобождаването му
и с друг указ назначи за шеф на агенци-
ята Пламен Тончев. Георгиев и ГЕРБ
вкараха мантрата, че е махнат от поста
си заради работата на ДАНС срещу
руски шпиони у нас.

Другият арестуван - Ташков, е пре-
зидент на футболния клуб, в който е
картотекиран бившият премиер Бойко
Борисов. През миналата година бе обя-
вено, че “Витоша”-Бистрица разпуска
мъжкия си отбор и ще развива само
детско-юношеската си школа.

Специализираната прокуратура е прекратила още
преди две години проверката за престъпление по
служба и търговия с влияние срещу бившия финан-
сов министър от ГЕРБ Владислав Горанов. Това
съобщи първо Антикорупционният фонд при пред-
ставянето на годишния си доклад във вторник. Гово-
рителят на специализираната прокуратура Христо
Кръстев уточни пред “Сега”, че още на 13 юни 2019
г. е постановен отказ да бъде образувано досъдебно
производство във връзка с изнесената информация,
че Горанов живее безплатно в чуждо жилище.

Казусът с апартамента на бизнесмена Иван Сари-
ев, в който Горанов години наред живее безплатно, е
на вниманието на спецпрокуратурата от март 2019 г.
Проверката бе започната през ноември 2018 г. във
Върховната касационна прокуратура, а след това от-
там спряха да отговарят на въпросите на медиите по
тази тема. Сега Специализираната прокуратура обяс-
нява, че антикорупционната комисия (КПКОНПИ)
не е установила данни за извършено престъпление и
това е наложило случаят да бъде затворен.

Иван Сариев, в чийто имот от 180 кв. м. сем.
Горанови живее безвъзмездно от 2012 г., е кръстник
на бившия министър и синовете му. Синът на Сари-
еви Христо е назначен от Горанов във финансовото
министерство през 2015 г., когато вече е живеел в
имота. Според обясненията на Горанов поводът се-
мейството му да се премести в чуждия апартамент
е пернишкото земетресение от май 2012 г., от което
съпругата му много се уплашила.

Прокуратурата крила
2 години, че е оневинила
Горанов за апартамента

Онкологията във Велико Търново търси 60 медици и пари за ремонт

Комплексният онкологичен център
във Велико Търново се нуждае от бли-
зо 60 медици и един милион лева за
спешни ремонти. Това е посочено в оз-
дравителния план на лечебното заведе-
ние, внесен в Общинския съвет. Онко-

заведението е второто по големина в
страната и търси 10 лекари и 49 меди-
цински сестри за подобряване на диа-
гностичната и лечебната дейност.

“Болницата се справя и със сегашния
персонал, но той е на предела на силите

си. Трудно се работи в момента. Ако
имаме повече персонал, това ще се отра-
зи и на качеството на работа, и на финан-
совите резултати”, посочи Йоана Ненко-
ва, директор на административно-стопан-
ския блок на онкологичната болница.

Ръководството на общинското лечеб-
но заведение посочва в оздравителния си
план, че има нужда от половин милион
лева за ремонт на диагностичния център
и още толкова за довършването на две
операционни зали.

СНИМКА БГНЕС

В централното фоайе на Националната библиотека “Св. св. Кирил и Методий”
бе открита изложба от поредицата “Български библиографи и библиотекари”,
посветена на 100-годишнината на проф. Веселин Трайков, историк и библиограф.
В експозицията са представени оригинални документи от фонда на библиотеката
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Проектът за строителството на пра-
вителствен комплекс в “София тех
парк” трябва да бъде спрян. Чакам да
ми кажат колко е най-малката щета,
която държавата може да плати, за да
излезем от този договор и да прекра-
тим цялата тази сага, да вземем терена,
да го върнем отчасти обратно на “Со-
фия  тех парк” и да търсим комплекси
и инвеститори. Това заяви министърът
на икономиката Кирил Петков пред
“Свободна Европа”. Малко преди пар-
ламентарните избори на 4 април стана
ясно, че Държавната консолидационна
компания и “София тех парк” са пода-
ли искане до Столичната община за из-
готвяне на нов устройствен план.

Петков определи проекта като “по-
редното безумие”. “В средата на кри-
зата да давате някакви милиони, за да
строите държавна сграда, която да е

КИРИЛ ПЕТКОВ:

Не ни трябват министерства
като небостъргачи
Министърът на икономиката се опитва да спре проекта
за правителствени сгради в „София тех парк”

СНИМКА БГНЕС

Кирил Петков

90 000 кв.м., това съм го виждал само
на едно място - в Дубай и в арабските
страни, където има толкова много пари
от петрол, че се чудят какво да ги пра-
вят и министерствата им са не-
бостъргачи”, каза министърът.

“Не знам как ние решихме българ-
ската държава да откупи терен в “Со-
фия  тех парк”, където би трябвало да
се случват иновативни неща. Купува
този терен от “София  тех парк” и
вместо да го правим на клъстерни
структури, лаборатории, иновативни
компании, ние казваме - ще построим
сграда за държавни чиновници 90 000
кв.м.”, коментира Петков.

Министърът каза, че се дават ог-
ромни средства - 180 млн., от ДКК
към “Монтажи”, която сама по себе си
няма никаква възможност да строи
такива небостъргачи, и тя го преотда-

ва към частна фирма, която “набързо
се е структурирала като консорциум,
и тръгват да се строят 90 000 кв.м.
едва ли не в средата на КОВИД криза-
та, когато имаме въпроси дали имаме
пари за лекари за първа линия. Абсо-
лютно безумно нещо”. От думите на
Петков стана ясно, че поръчката е била
без търг, а с директно възлагане.

“Аз се видях с частната фирма, не
искам да ви казвам името й специално,
защото хората поне на първата среща
бяха кооперативни. И аз им казах, че
този комплекс трябва да го спрем. Това
е абсурд да харчим пари за държавни
сгради, когато имаме толкова други по-
целесъобразни нужди за харчене на
пари”, обясни министърът и допълни,
че авансово са дадени 65 млн. лева.
Той изрази надежда, че ще се стигне
до договорка, защото не е започнало

строителство по никакъв начин, а
единствено има проектиране. “Ако
имат някакви разходи по това проек-
тиране, да кажат какви са, да се пла-
тят, ако трябва, но останалите огром-
ни суми от милиони да се върнат към
държавата”, заяви той.

Българите, рабо-
тещи зад граница,
пращат над седем
пъти по-малко пари
на своите близки в
родината в сравне-
ние със сумите, пре-
веждани  преди пан-
демията. През май
гурбетчиите са из-
пратили 16,2 млн.
евро на роднините
си в страната при
122 млн.  евро за
същия месец на

Помощта за отопление през новия зимен сезон, който ще за-
почне от 1 ноември 2021 г. и ще приключи на 31 март 2022 г., ще
бъде увеличена с 27,75 лева и ще стане 523,55 лева. Повишаването
от 5,6% е съобразено с поскъпването на електроенергията за
регулирания пазар, съобщиха от Министерството на труда и
социалната политика.

Кандидатстването за помощи за отопление започна в нача-
лото на юли и ще приключи на 31 октомври. Досега са пода-
дени 97 658 заявления за отпускане на този вид подкрепа,
което е с близо 20 хил. повече от миналата година. Вече са
издадени 12 172 заповеди за получаване на помощта. Предвиж-
да се през предстоящия сезон целевата помощ за отопление да
бъде предоставена на 265 хил. лица и семейства.

От социалното министерство уточняват, че увеличението
на пенсиите от 1 юли и добавката от 50 лева, която получава
всеки пенсионер, няма да се отразят на правото на достъп до
енергийна помощ. От нея могат да се възползват хора и семей-
ства, чийто средномесечен доход за предходните 6 месеца преди
месеца на подаване на заявлението е по-нисък или равен на
индивидуално определена граница за достъп съобразно възраст-
та, семейното положение, здравословното състояние, наличие-
то/липсата на съжителство и други обстоятелства.

Заявления се подават до 31 октомври в дирекциите “Социал-
но подпомагане” по настоящ адрес, чрез ПИК или електронен
подпис в Системата за сигурно електронно връчване, както и по
пощата. Всеки желаещ да кандидатства може да получи необхо-
димите документи за попълване на място в ДСП или да ги изтег-
ли от страницата на Агенцията за социално подпомагане.

Слабо законотворчество,
липса на диалог между държа-
вата и частния сектор, проти-
воречиво прилагане на нор-
мативната база и бавно пра-
вораздаване са сред основни-
те пречки пред бизнес среда-
та в България. Това показва
анкета на Сдружението за мо-
дерна търговия (СМТ), в кое-
то членуват големите търгов-
ски вериги, проведена в пе-
риода юни-юли 2021 г.

Бизнес климатът в стра-
ната е оценен с 3,2 по скала-
та от 1 до 6, където 1 е сил-
но неблагоприятен, а 6 - от-
личен. Като един от основ-
ните проблеми анкетираните
посочват несигурната и не-
предвидима среда. Пример за
това е практиката да се нала-
гат административни проме-
ни в движение и в много
кратки срокове, без дългос-
рочна перспектива и без
оценка на последствията
върху бизнеса.

На въпроса “Как оценява-

Вдигат енергийните помощи
заради поскъпването на тока

Гурбетчиите пращат 7 пъти по-малко пари

2019 г .  показват
данни на БНБ. По-
лучените през май
средства от българи
в чужбина са почти
толкова, колкото и
през май миналата
година. И през ап-
рил получените
пари от емигранти-
те бяха колкото го-
дина по-рано. Оказ-
ва се, че повече от
година след начало-
то на пандемията тя

не им позволява да
изпращат толкова
пари, колкото преди
кризата.

Мерките срещу
разпространението
на КОВИД-19 по
света принудиха
много българи да се
върнат в родината.
Те не бързат да се
връщат в чужбина и
продължават да ра-
ботят от България.
За първите пет ме-

сеца на годината по-
лучените от емиг-
ранти суми са 70,1
млн. евро, показват
данните на БНБ.
Това е с 458,8 млн.
евро или с 87,6% по-
малко спрямо същия
период на 2019 г.,
когато все още няма-
ше пандемия.

Традиционно най-
много пари изпращат
българските емиг-
ранти в Германия.

Търговските вериги оцениха
бизнесклимата у нас с тройка

те качеството на законода-
телния процес по отношение
на бизнеса в България?” ан-
кетираните са дали средна
оценка 2,7. Като основни не-
достатъци са посочени лип-
сата на диалог и предвари-
телна оценка на въздействи-
ето при приемане на важни
нормативни актове. Като
примери в това отношение са
посочени наредба 18 (за ка-
совите апарати) и последни-
те промени в Закона за защи-
та на конкуренцията. В
първия случай бизнесът бе
натоварен с разходи, значи-
телно надхвърлящи разчети-
те на държавата. Във втория
случай съществуват основа-
телни опасения, че КЗК от
регулатор се превръща в ин-
струмент за унищожаване на
бизнес, показват резултати-
те от анкетата.

Работата на администра-
цията по отношение на биз-
неса получава оценка 1,7. За-
ради неясни нормативни тек-

стове съществува разнород-
на и противоречива интер-
претация на закони от реги-
оналните звена на различни
регулатори (БАБХ, Инспек-
ция по труда, КЗП и др.). В
резултат на липсата на цент-
рализираност и единност на
проверките се засилва адми-
нистративната тежест върху
изрядните компании. Затруд-
ненията в работата с адми-
нистрацията се дължат и на
дефицита на професионалис-
ти в нея.

Ефективността на право-
раздавателната система в
България по отношение на
бизнеса е оценена с 3,2. Като
основни слабости се посоч-
ват липсата на специализация
по дела, натовареността на
ключови съдилища, нуждата
от уеднаквена съдебна прак-
тика. В резултат често се сти-
га до противоречиво произ-
насяне по сходни казуси, ко-
ето създава несигурност и не-
предвидимост.
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ОБЯВА

12,6 млрд. лева от ЕС и над
8 млрд. българско съфинанси-
ране - това е рамката на
четвъртия вариант на Плана за
възстановяване и устойчивост.
Той бе публикуван от вицепре-
миера Атанас Пеканов за об-
ществено обсъждане. България
е една от трите страни, която
още не е внесла плана си за
одобрение от Брюксел, а се
очакват към 1,3 млрд. лв. аван-
сови плащания да дойдат през
есента. Най-много пари -
36,8%, или 4,64 млрд. лв. от
европейските пари, се искат за
проектите “Зелена България”,
които трябва да трансформи-
рат икономиката ни в отгова-
ряща на екоизискваията на ЕС.
Предвижда се частното участие
в проектите да е 3,6 млрд. лв., с
държавното да достигне 4,32
млрд. Сега обявеният план пре-
кроява средствата по четирите
цели, прецизира проектите и
добавя нови. По оста “Инова-
тивна България” делът на фи-
нансиране става 27,4%, докато
в плана на ГЕРБ беше 20 на
сто. При “Зелена България”
има съвсем леко намаляване на

20 млрд. лв. влизат в
икономиката за 5 години
В плана за възстановяване се увеличават парите за иновации и образование

бюджета от 37 на 36,8 на сто,
но има сериозно разместване на
средствата по проектите. Делът
на “Свързана България” е на-
мален от 22 на 17,8 на сто, а на
“Справедлива България” - от 21
процента на 18%, или общо
зелените инвестиции стигат
близо 9 млрд. лв.

Отличителната страна в
този вариант на плана е изи-
скването в повечето случаи на
съучастие с пари на държава-
та, общините, бизнеса или
хората. Акцентът в “зелен
преход” е поставен на енер-
гийната ефективност. Най-го-
лям дял от финансирането се
насочва към санирането на
сградите - над 1,844 млрд. лв.,
или 14,6 на сто от парите.
Посочени са два варианта -
най-старите сгради ще полу-
чат 100% безвъзмездно финан-
сиране. Тези, които имат енер-
гиен клас D, а това са основно
построените между 1991 и
2001 г., ще могат да разчитат
на 85% от парите за санира-
не. Останалата част трябва да
бъдe набавена от собствени-
ците на жилища. 140 млн. лв.

СНИМКА БГНЕС

Атанас Пеканов

са отделени за фотоволтаици
на покривите на еднофамилни
и многофамилни сгради, кои-
то не са на парно и газ. В един

от предишните варианти бяха
предвидени термопомпи, но те
отпаднаха.

Влизането на зеления водо-
род в енергетиката се подпома-
га с 330 млн. лв., които са за
изграждане на инфраструктура
за преноса му, както и на други
нисковъглеродни горива за за-
хранване на електроцентрали
във въглищни региони. Най-
впечатляващо е подпомагането
за превръщането на държавна-
та ТЕЦ “Марица Изток 2” в
1000-мегаватова газова мощ-
ност. Сумата е 498,73 млн. лв.,
като съфинансирането е за над
1,16 млрд. лв. Тоест общата
сметка за минаване на центра-
лата на газ е над 1,6 млрд. Не е
ясно обаче кой и как ще осигу-
ри националното съфинансира-
не, което е над два пъти по-
голямо от това на ЕС. Много
безвъзмездни пари - 877,777
млн. лв., са предвидени за из-
граждане на 1,7 гигавата възоб-
новяеми мощности, но задължи-
телно с батерии за съхранение
на ток. И тук се изисква двойно
по-голямо национално съфи-
нансиране - 1,782 млрд. лв. За

устойчиво земеделие планът
предвижда 247 млн. лв. за Фонд
за насърчаване на технологич-
ния и екологичен преход в сел-
ското стопанство, но се иска
296 млн. съфинансиране.

За “Иновативна България”
са определени 3,46 млрд. лв.
Целта е повишаване на конку-
рентоспособността и транс-
фомирането на икономиката в
базирана на знанието и инте-
лигентния растеж. “В диску-
сиите ни със службите на Ев-
ропейската комисия остават
две важни изисквания, по кои-
то не сме постигнали пълен
консенсус - по-бърз зелен пре-
ход и реформи по отношение
на върховенството на закона
и доброто управление. Един
служебен кабинет не е редно
да поема такива значими и
дългосрочни ангажименти
като, например, тези, засяга-
щи дългосрочното развитие на
въглищните региони”, комен-
тира Атанас Пеканов, ми-
нистър по управление на ев-
ропейските средства.

Коментар на стр. 9

 Тази година се очертава по-скоро
нулева за новите еврофондове от периода
2021-2027 г. Едва към края на годината
може да се очаква да има одобрени опера-
тивни програми и евентуални първи тран-
шове по тях. Подготовката обаче не
закъснява само в България, а в цяла Евро-
па, като регламентите за разпределяне и
харчене на парите бяха публикувани пре-
ди месец. Това става ясно от отговори на
екипа на служебния вицепремиер по ев-
рофондовете Атанас Пеканов, предава
segabg.com.

Досега България е изпратила към Ев-
ропейската комисия четири варианта на
Споразумението за партньорство през
новия програмен период и на самите про-

Годината се очертава нулева за новите европрограми
грами. Последните версии на документи-
те са изпратени през април и май, като в
момента по тях се получават коментари
от ЕК. Работата е напреднала, като по
програмите предстоят предимно редакци-
онни дейности. “Очакваме финализиране-
то на преговорите и официалното изпра-
щане на програмните документи за одоб-
рение от ЕК да се осъществи в периода
септември-октомври тази година. Това ще
означава, че няма да има пречки програ-
мите да стартират до края на годината,
съответно да се получат и първите плаща-
ния по тях”, обясниха от екипа на Пека-
нов. Два са основните спорни моменти по
Споразумението за партньорство - кои
региони ще могат да бъдат подпомогнати

в прехода към зелена икономика от Фонда
за справедлив преход и какво да бъде
финансирането за Югозападния район,
който заради икономическата сила на сто-
лицата София вече не се води слабо раз-
вит регион, обясниха от екипа на Пека-
нов. Три въглищни района - Стара Загора,
Кюстендил и Перник, се признават за
допустими за финансиране от Фонда за
справедлив преход, но България настоява
да получи достъп до финансиране за още
8 области, които ще пострадат от зелена-
та сделка като много енергоемки - Хаско-
во, Сливен, Ямбол, Варна, Бургас, Ловеч,
Габрово и Търговище. “За момента ЕК не
е съгласна да включим и тези области, ние
сме обосновали обратната теза и разгово-

рите продължават”, коментира Пеканов
на проведено миналата седмица общест-
вено обсъждане на Споразумението за
партньорство. Вторият висящ въпрос ос-
тава финансирането на Югозападния ре-
гион. “Според разчетите на ЕК включва-
нето на София, която е с висок БВП, в
Югозападния регион повдига целия реги-
он и той вече покрива критериите за пре-
ходен, а не за слабо развит. Това обуславя
желанието на ЕК към него да се насочат
по-малко средства. В същото време много
от останалите места в региона имат доста
нисък БВП. Ако изключим София, това
би било третият най-беден регион в ЕС
след Северозападния и Северния центра-
лен регион, коментира Пеканов.

Скъпите самолетни билети възпират руските туристи
Въпреки възобновя-

ването на полетите с
България и увеличава-
нето на броя им от 24
юли, дестинацията не е
много популярна сред
руските туристи пора-

ди високите цени на
билетите. Това е заяви-
ла изпълнителният ди-
ректор на Асоциацията
на туроператорите на
Русия Мая Ломидзе
пред “Интерфакс”.

“Поради ограниче-
ния на обема на транс-
порта (включително
липсата на чартърни
полети) България се
превърна в скъпа вакан-
ционна дестинация и
към нея няма голям ин-
терес от страна на ту-
ристите.

Цената на тур за
двама до България в
хотел с 1 звезда, вклю-
чително полет, но без
закуска и трансфер, за-
почва от 86 хиляди руб-
ли на седмица. Със за-
куски цените започват
от 100 хиляди”, каза
Ломидзе. Тя отбелязва,
че пътуването до Бълга-

рия с прекачване ще
струва малко по-малко,
но времето за полета ще
се увеличи. Независимо
от това комфортният
престой в България при
сегашните условия все
още ще струва не по-
малко от 125 хиляди
рубли. За същите пари
можете да прекарате
почивка в Турция с по-
добрени условия и ди-
ректен чартърен полет,
пишат от “Интерфакс”.

От 24 юли полетите
до България бяха уве-
личени с 22 на седмица.
В резултат на това ще
бъдат извършвани над
30 редовни полета до

курортите и градовете
на страната.

Според изисквания-
та на Министерството
на здравеопазването от
8 юли всички руски
туристи (включително
ваксинираните) трябва
да представят сертифи-
кат с отрицателен ре-
зултат от ПСР тест,
направен не по-рано от
72 часа преди присти-
гането. Изключение
правят децата под 12-
годишна възраст. Ако
руски гражданин при-
стигне в България без
ПСР тест, той ще бъде
поставен под каранти-
на за десет дни.
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Туристи бягат от гръцки остров заради КОВИД-мерките,
от отлив са застрашени още курорти

НАКРАТКО

80% от новозаразените
в Испания са без ваксини

Здравни работници тестват за КОВИД-19 шофьори и пътници в Мелбърн,
Виктория. В щата са регистрирани 22 нови случая за денонощие

Протестиращи в колумбийския
град Кали се сблъскаха с
полицията. При демонстрациите
са арестувани 22 цивилни, а 21
полицая са ранени. Вече близо 3
месеца колумбийците протестират
срещу управлението на десния
президент Иван Дуке

По-голямата част от ново-
заразените с КОВИД-19 в
Испания през последните пет
седмици са сред неваксинира-
ни хора. Това обяви испански-
ят министър на здравеопазва-
нето Каролина Дариас, като
официално регистрираните
новозаразени вчера са 27 286
души, информираха агенции-
те. Само 5,5% от новозаразе-
ните през последните 24 часа
са хора, които са били напълно
ваксинирани, уточни Дариас и
добави, че 11,4% са били час-
тично ваксинирани и 83,1% са
неваксинирани. “Трябва да
спазваме достигнатия ритъм
на ваксинация”, подчерта ми-
нистърката на пресконферен-

СНИМКИ БГНЕС

ция, като добави: “Това ще ни
осигури важно ниво на защи-
та, което ще ни позволи да се
насладим на лятото.”

Броят на новозаразените в
Испания непрекъснато нара-
ства от края на юни, като 14-
дневният коефициент на забо-
леваемост на 100 000 жители
се повиши до 622,4. До мо-
мента страната с 46,9 милио-
на души е регистрирала общо
малко под 4,2 млн. заразени и
81 148 починали.

Междувременно туристи-
те продължават да напускат
гръцкия остров Миконос,
където от понеделник са въве-
дени извънредни мерки. Под
прицел на здравното минис-

терство са и други острови
като Санторини, Крит и Па-
рос с висок брой на заразени
с КОВИД-19. Страната беле-
жи черен рекорд с над 3500
заразени за ден.

Собствениците на заведе-
ния на остров Миконос отпра-
виха гневно обръщение към
правителството, че прехвърля
вината за разпространението
на вируса върху туристите и
нощните заведения. Хората
чакат на опашки с часове, за да
се тестват и напуснат острова.

От опозицията критикуват
премиера за липса на страте-
гия и занижен контрол от стра-
на на властите. Министърът на
развитието Георгиадис съоб-

щи, че скоро ще се въведе
задължително ваксиниране не
само за медици и социални
работници, но и за учители и
голяма част от държавните
служители. Няма да се допус-
кат студенти на лекции без
отрицателен тест или серти-
фикат, заяви министърът на
образованието Карамеос.

Индия пък е с пореден ре-
корд по брой заразени за де-
нонощие. Новите случаи са
42 015, а починалите са 3998
души. Две трети от индийско-
то население имат антитела
срещу коронавируса, според
публикувано проучване сред
29 000 души в цялата страна,
проведено през юни и юли.

Няма да гласуваме за предложената от ВМРО-ДПМНЕ
резолюция за преговорите с България, ако името на стра-
ната остане изписано по начина, в който е внесен текстът,
заяви премиерът на Северна Македония Зоран Заев.

“Тук не става въпрос за проява на инат или за капризи.
Става въпрос за принципи, за Конституцията. Неприем-
ливо е премиерът, управляващото мнозинство и институ-
циите да гласуват в противоречие с Конституцията”, каза
той. Според Заев, важното е, че има съгласие по същност-
та и съдържанието на резолюцията. Според него не е
допустимо да приемат нещо, което противоречи на Кон-
ституцията или на Закона за ратифициране на Преспан-
ския договор.

“Ние ще подкрепим текста, предложен от ВМРО-
ДПМНЕ, но очакваме гъвкавост от тяхна страна, за да не
изпадаме в ситуация, при която институциите да бъдат
принудени да нарушават Конституцията”, заяви още Зо-
ран Заев.

ВМРО-ДПМНЕ обяви проект на резолюция за прегово-
рите с България. Документът очертава т.нар. червени линии,
с които да се съобразяват преговарящите от Скопие.

Без съгласие в Скопие
по резолюцията за България

САЩ заявиха, че осъждат намеренията на лидера на
кипърските турци Ерсин Татар и турския президент Реджеп
Ердоган за това части от затворената зона Вароша в кипърския
град Фамагуста да преминат частично под гражданския кон-
трол на кипърските турци.

“Този ход очевидно е в противоречие с Резолюции 550 и
789 на Съвета за сигурност на ООН, които изрично призова-
ват Вароша да бъде администрирана от ООН”, каза в изявление
държавният секретар на САЩ Антъни Блинкен.

Намеренията на Северен Кипър и Турция обезпокоиха и
Лондон. Обединеното кралство, ще обсъди спешно този въпрос
с други членове на Съвета за сигурност на ООН, посочва се в
изявление на британското МВнР.

Несъгласие с действията на Анкара изрази и ЕС в лицето
на първия му дипломат Жозеп Борел, но Турция отхвърли
неговите изявления като “нищожни” и заяви, че Брюксел няма
никаква роля в уреждането на десетилетния спор между
кипърските турци и гърци. Според Анкара критиките на ЕС
показват, че той “действа като говорител или застъпник на
гръцко-кипърската администрация и Гърция, които злоупотре-
бяват с правото си на вето в рамките на ЕС”.

САЩ осъдиха плановете
на Ердоган за Вароша

Орбан прави референдум
за закона за ЛГБТ

Премиерът на Унгария Виктор

Орбан заяви, че ще бъде проведен

референдум за преценка на вътрешна-

та подкрепа за противоречивия закон

за ЛГБТ, след като Европейската

комисия започна съдебни действия сре-

щу Будапеща заради него. БГНЕС при-

помня, че страната прие закон, кой-

то включва забрана за “изобразяване

или популяризиране” на хомосексуал-

ност и смяна на пола за лица под 18

години. Той влезе в сила в началото

на юли, въпреки многобройните пре-

дупреждения от Брюксел и натиска

от страна на лидерите на ЕС.

Арестуваха албанци
в Лондон заради трафик на
мигранти

Агенцията за борба с

престъпността в Лондон арестува

албанска банда по обвинение в неза-

конно превозване на стотици имиг-

ранти с помощта на микробуси и

камиони. Освен петимата задържани

в Лондон, са арестувани хора в Съри

и в Оксфордшир, съобщи албанската

телевизия “Ора нюз”. Много от

мигрантите са били докарани скрити

зад мебели в специално наети превоз-

ни средства за контрабанда на хора,

като е използвана мрежа от връзки

в цяла Европа. Те са плащали до 25

000 паунда за незаконно влизане във

Великобритания и работа там.

Над 800 населени места
в Украйна са без ток

Тежките метеорологични условия

в Украйна оставиха без ток 838

населени места в 13 региона на стра-

ната, съобщи Държавната служба по

извънредните ситуации. Най-силно са

пострадали централните райони. В

момента няколко групи работят по

възстановяването на електроподава-

нето.

Освободиха над 100
отвлечени жени и деца
в Нигерия

Властите в северозападна Ниге-

рия съобщиха, че са освободили над

100 жени и деца, които са били

пленени от бандити. Групата е от-

влечена на 8 юни в щата Замфара.

По време на инцидента загинаха че-

тирима души. През последните месе-

ци в региона се случиха множество

отвличания. От декември 2020 г. в

страната са отвлечени над 1000 души.

Някои са освободени след плащането

на откупи, но други загиват.
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САЩ предупредиха Украйна
да помълчи за СП-2
Критиките на Киев щели да навредят на отношенията между двете страни

СНИМКА БГНЕС

Местни жители се придвижват по залят от поройните дъждове път в китайския град Женгсоу.
12 души са загинали според официалните държавни медии. Над 144 660 жители
на провинцията Хенан в централната част на страната са засегнати от тежките валежи,
а 10 000 са евакуирани. Като цяло в Китай евакуираните са над 200 000

Вашингтон обещава
помощ на Тихановская

Хаити е с нов
премиер

Каталуния връща
милиони евро заради
сепаратизма си

Администрацията на американския
президент Джо Байдън призова власти-
те в Украйна да се въздържат да изра-
зяват позицията си по “Северен поток-
2” по време на преговорите между
Берлин и Вашингтон, съобщи “Полити-
ко”. Според източник на изданието,
американските чиновници са предупре-
дили Киев, че публичната критика сре-
щу споразумението между Германия и
САЩ по този въпрос може да навреди
на отношенията между САЩ и Украй-
на. Представителите на Белия дом при-
зоваха украинските власти да не
обсъждат потенциалните планове на
Берлин и Вашингтон с американски
конгресмени, се казва още в материала.

Високопоставен събеседник на
“Политико” от администрацията на
Байдън отрече тази информация, отбе-
лязвайки, че в действителност ситуа-
цията е много по-сложна, но отказа да
сподели подробности от преговорите
между американските и украинските
чиновници.

В навечерието на преговорите раз-
лични медии съобщиха, че е постигна-
то споразумение между Германия и
САЩ по въпроса за “Северен поток-
2”. Според агенция “Блумбърг”, чиито
журналисти са се запознали с проект
на договор между САЩ и Германия,
текстът му предвижда налагане на санк-
ции срещу Москва от страна на Бер-

лин, ако властите в Германия преценят,
че Русия се опитва да използва енерго-
ресурсите в ущърб на интересите на
Киев или да предприеме агресивни дей-
ствия срещу Украйна. Може да става
въпрос за мерки на ниво ЕС. Те могат
да включват ограничаване на руския
износ на енергийни ресурси, в това
число и за Германия.

Споразумението може да бъде до-
работено окончателно в близките дни,
като се очаква това да се случи преди
визитата на президента на Украйна
Владимир Зеленски в САЩ. По инфор-
мация на източниците, в документа
умишлено са използвани не много кон-
кретни формулировки. Това е направе-

но с цел да не се предоставя точна
информация на Москва за плановете на
Берлин и Вашингтон.

Очаква се също САЩ и Германия да
се опитат да привлекат инвестиции в
размер до 1 милиард долара за развити-
ето на екологично чиста енергия в
Украйна. Германия има готовност да
привлече първоначално инвестиции на
стойност 175 милиона долара.

“Северен поток - 2” трябва да бъде
допълнение към транзита на газ през
Украйна, а не да го замества изцяло, а
друг ход на събитията ще създаде на-
прежение”, заяви германският канцлер
Ангела Меркел във Вашингтон след
среща с президента Джо Байдън.

Белият дом ще про-
дължи усилията си да
привлече режима на
Александър Лукашенко
към отговорност за дей-
ствията му, включително
чрез въвеждането на
санкции, се казва в изяв-
ление на президентския
съветник по национална
сигурност Джейк Съли-
ван. Той се срещна с ли-
дерката на беларуската
опозиция Светлана Тиха-
новская, която е на посе-
щение в САЩ. По време
на визитата американска-
та администрация пот-
върди настояването си за
международно разследва-
не на инцидента от 23 май
със самолета на авиоком-

Ариел Анри положи клетва като премиер
на Хаити, близо две седмици след убийството
на президента на страната Жовенел Мойз,
предаде АФП. Покойният лидер го помоли да
поеме длъжността дни преди да бъде застре-
лян в столицата Порт-о-Пренс. Властите одо-
бриха новото правителство на страната.

БГНЕС припомня, че между Анри и вре-
менно изпълняващия длъжността министър-
председател Клод Жозеф имаше известни по-
литически сблъсъци след убийството на
държавния глава. Жозеф подаде оставка в
понеделник “за доброто на страната”. По
този начин се улеснява подготовката за пре-
зидентски и парламентарни избори през сеп-
тември.

На церемония в Порт-о-Пренс новият
премиер призова за единство. “Една от при-
оритетните ми задачи ще бъде да успокоя
хората, че ще направим всичко, за да възста-
новим реда и сигурността”, каза той.

Регионалното прави-
телство на Каталуния
обяви, че ще използва
местния финансов ин-
ститут, за да върне в
държавния бюджет на
Испания близо 5,4 млн.
евро. Сметната палата
ги поиска от 40 бивши
висши служители на
автономната област,
след като стана ясно, че
те са пренасочвали пуб-
лични средства към така
наречените “каталун-
ски посолства” и Съве-
та за обществена дип-
ломация на Каталуния,
за да пропагандират в

пания “Райън еър”, както
и освобождаването на
всички политически за-
творници.

От своя страна, Тиха-
новская призова Вашинг-
тон за нови санкции сре-
щу важни сектори на ико-
номиката на Беларус.
Опозиционната лидерка
подчерта, че се надява на
“активна и не толкова
символична подкрепа от
страна на САЩ”. БГНЕС
припомня, че на 18 юли
започна официалното по-
сещение на Тихановская
в Щатите. Тя се срещна
още с държавния секретар
Антъни Блинкен. Не е
планирана среща с прези-
дента Джо Байдън.

чужбина референдума
за независимост, прове-
ден на 1 октомври 2017
г. Той бе обявен за не-
законен от Конститу-
ционния съд.

Дни след като Смет-
ната палата се произне-
се, че тези пари трябва
да бъдат върнати в бю-
джета, както и още 4,1
млн. евро за самото
провеждане на референ-
дума, регионалното
правителство на Ката-
луния създаде Фонд с
капитал от 10 милиона
евро, за да може да за-
плати сумите.

Председателят на Европейския съвет Шарл Ми-
шел, южноафриканският президент Сирил Рамафо-
са, пакистанският премиер Имран Хан, директорът
на Световната здравна организация Тедрос Аданом
Гебрейесус са били сред вероятните обекти на на-
блюдение от 34 различни страни с помощта на из-
раелската шпионска програма “Пегас”. Това съобщи
“Гардиън” като участник в журналистическото раз-
следване на дейностите на автора на програмата
NSO Group.

По-рано френският вестник “Льо Монд” съобщи,
че в базата данни, получена от авторите на разслед-
ването с телефонните номера на лицата, станали
обекти на клиенти на NSO, е присъствал един от
номерата на френския президент Еманюел Макрон.
Според вестника той изглежда е избран като лич-
ност от интерес за Мароко през 2019 г. Елисейски
служител каза: “Ако това бъде доказано, очевидно е
много сериозно”.

Според “Гардиън” списъкът включва телефонни-
те номера на много други политици и дори монарси.
По-рано неправителствената организация “Забране-
ни истории” и 17 медии от различни страни публи-
куваха разследване, в което се твърди, че редица
страни предполагаемо са шпионирали 50 000 души
по света, използвайки израелски софтуер за мобил-
ни телефони.

Шарл Мишел e бил
сред целите на „Пегас”
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1894 - ПРОВЕЖДА СЕ ПЪРВОТО В СВЕТА

АВТОМОБИЛНО СЪСТЕЗАНИЕ.
Надпреварата е между градове-
те Париж и Руан във Франция.
Рекламирано е като “конкурс за
коли без коне”, които са “безо-
пасни, лесни за каране и евтини
за пътуване”. В предварителния
кръг на трасе с дължина 50 км
участват 69 автомобила - фир-
мени и любителски. 25 от тях
участват в състезанието с дължина 127 км.
Победител става граф Жюл-Албер дьо Дион, кой-
то изминава трасето за 6 часа и 48 минути при
средна скорост 19 км/ч.

1902 - РАЖДА СЕ МИМИ БАЛКАНСКА, ОПЕР-
НА ПЕВИЦА (УМИРА 1984 Г.). Специализирала
пеене в Берлин и Виена.
Една от основателките на
Художествения оперен
театър в София, на който
е била директор (1942-
1946). Работила в Народ-
ната оперета и в Държав-
ния музикален театър в София (1948-1962). По-
важни нейни оперетни роли са Силва, Щаси, Це-
цилия в “Царицата на чардаша” на Калман, Лиза
и Графиня Марица в “Графиня Марица” на Кал-
ман, Ана Главари във “Веселата вдовица” на Ле-
хар и др.

1910 - РАЖДА СЕ ИРИНА ТАСЕВА, ДРАМАТИЧ-
НА АКТРИСА (УМИРА 1990 Г.). Завършила Теат-
ралната школа на Николай
Масалитинов. От 1930 г. до
пенсионирането си работи в
Народен театър “Иван Ва-
зов”. Сред паметните й уча-
стия са ролите в постанов-
ките “Ромео и Жулиета”,
“Коварство и любов”, “Сън в
лятна нощ”, “Дон Карлос”, “Мадам Сан Жен” и др.
Участва в радио- и тв постановки.

1934 - РАЖДА СЕ ТОДОР ЦОНЕВ, ХУДОЖ-
НИК (УМИРА 2004 Г.). Уче-
ник на Илия Бешков, известен
с политическите си карика-
тури. Работи още графика,
живопис, сатирична пласти-
ка, дърворезба и металоплас-
тика, офорти и стенописи.
През 1978 г. домът му е оби-
скиран и са конфискувани
почти 500 негови карикатури. Те са показани
пред публика през 1990 г. в изложбата “Летопис
на авторитаризма”.

1979 - УМИРА ЛЮБОМИР ШАРЛАНДЖИЕВ,
РЕЖИСЬОР (Р. 1931 Г.).
Съпруг на актрисата Не-
вена Коканова (на сним-
ката са двамата заедно).
Режисьор на филмите
“Хроника на чувствата”,
“Веригата”, “Карамбол”,
“Прокурорът”, “С дъх на бадеми” и др., както и
на тв сериала “На всеки километър”. Посмъртно
отличен с голямата награда “Златна камера” на
Съюза на българските филмови дейци за значите-
лен принос в българското кино.

2010 - УМИРА ДОНЧО ЦОНЧЕВ, ПИСАТЕЛ,
АВТОР НА В. ДУМА (Р. 1933 Г.). Автор на разкази,
новели, повести, драми, изда-
дени в 60 книги. Сценарист
на 4 игрални филма, написал
е 5 театрални пиеси. Творби-
те му са преведени на 28 ези-
ка. Малко известно за него е,
че е бил републикански шам-
пион по бокс (1951 и 1952) и републикански шам-
пион по автомобилизъм (1964, 1965 и 1966). Депу-
тат от 40-ото НС. Носител на орден “Стара
планина” I степен и на Голямата награда за ли-
тература на СУ.

Запомнете...
От стр. 1

Дали и доколко нова-
та сговорчивост на ИТН
е истинска, ще разберем
съвсем скоро. Засега от
партията на Станислав
Трифонов не дават при-
знаци, че са готови да
преговарят и приемат
политиките на лявата
БСП, доказала през по-
следните години своята
праволинейност в това
отношение. Защото точ-
но по темата за пенсии-
те и тяхната актуализа-
ция социалистите имат
отдавна внесен законо-
проект, отхвърлян мно-

гократно при управле-
нието на ГЕРБ и приет,
но само на първо чете-
не, в предишния кратък
парламент.

В тази връзка нека и
новият “Робин Худ” на
онеправданите в лицето
на Мая Манолова поус-
покои топката. “Изпра-
ви се БГ! Ние идваме!”
не идва като първоот-
кривател с първия си
внесен законопроект за
пенсиите, колкото и сил-
ни да са фанфарите му.
Но пък го пусна в
първия ден!

Неузнаваем в посла-
нията си се оказа и ли-

дерът на “автентичната
градска десница” Хрис-
то Иванов. Сред при-
оритетите на ДБ и
бъдещия кабинет той
открои работата по
бюджет 2022. “Това ще
бъде бюджет на промя-
ната, в който да заложим
модела на възстановява-
не и подобряване на
публичните разходи.
Тогава ще можем при
по-голяма ефективност
и прозрачност да
потърсим възможности
за увеличаване на пен-
сиите, за политики на
социални услуги, здра-
веопазването и отглеж-

дането на деца”. Моля?
Добре ли разбрахме, че
последователите на
Иван Костов обещават
леви политики?

Какво се крие зад
всичко това? Запомнете
посланията им. Дали са
само параван за привли-
чане на гласовете отля-
во, които са им нужни?
Дали в същото време
няма да ни натресат
крайно десен кабинет на
“подмяната”, плод на
договорки? Бързо ще се
разбере, но едни излъга-
ни надежди ще са чист
автогол за участниците
в подобен театър.

Велиана ХРИСТОВА

Не са малко 12,5 ми-
лиарда лева, които бедна-
та ни страна може да
очаква от ЕС по Плана за
възстановяване и устой-
чивост на България. Да се
чуди човек защо ГЕРБ от
миналата година пробут-
ваха един сурогат, а след
това го хързулнаха на
“следващите”. И май е
добре, дето не го прати-

ха в Брюксел, понеже
сега служебният кабинет
можа за има-няма два
месеца да тури ред в при-
оритетите, да публикува
нов вариант за обществе-
но обсъждане и да чака
одобрение от Народното
събрание. Това е нормал-
ното действие спрямо
такъв важен документ.

Човек може само да
се радва, че изразходва-
нето на очакваните
суми е разпределено в
по-висока степен към
най-належащите неща -
образование, здравео-
пазване, социални дейно-
сти, енергетика. Около
1,8 милиарда лева напри-
мер ще влязат в образо-
ванието и науката до
2026 г. - за модерни ка-
бинети и класни стаи в
училищата, за недостига-

щите детски градини, за
превръщане на 24 профе-
сионални училища в мо-
дерни сектори за обуче-
ние във важни икономи-
чески направления и пр.
Е, за науката пак средст-
вата са по-малко и може
да се съжалява, че ак-
центът е само върху ней-
ната приложна част, коя-
то без фундамента ще е
годна за година-две, както
се казва. Фундаментална-
та наука у нас е най-зле
финансираната и трябва-
ше поне сега да й се по-
могне малко, за да дръпне
тя напред приложните
проекти и иновациите.

Чрез плана са наме-
рени и средствата за
допълнително финанси-
ране на т.нар. изследо-
вателски университети,
чийто списък МС ще

оповести до дни. Те ще
имат за наука 30% пове-
че средства спрямо ос-
таналите висши учили-
ща. Остава спорно дали
финансовият дисбаланс
между тях и бедните на-
учни институти е пра-
вилна перспектива, но
това е тема извън Плана
за възстановяване и ус-
тойчивост.

Всъщност, по всеки
отрасъл може да се
очертаят много конкре-
тики според новия вари-
ант на документа. Тъкмо
това е важното - дадена
е възможност да се
обсъждат конкретиките -
нещо, което досега не бе
възможно. С две думи,
направена е голяма крач-
ка напред, което и бе
целта със съставянето на
служебния кабинет.

Крачка напред

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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друго - като активни радетели на фашизма и виновници за
присъединяването ни към Третия райх, което няма нищо общо
с отношението им към евреите. Напротив, това отношение е
послужило като смекчаващо вината обстоятелство при произ-
насянето на присъдите на някои от тях. Прелетях и над използ-
ваната библиография и предположенията ми се усилиха, защо-
то в нея не видях да се ползват основни заглавия по обширната
тема за българските евреи.
Ето как определя творението си в предговора му самият проф.
Лилков: “...Настоящата книга е посветена на малко известни
личности, които защитаваха българските евреи от старите
граници на Царство България и им помагаха през Втората
световна война. След 9 септември 1944 г. някои от тях са
убити, а други преминават през затвори, концлагери и изсел-
ване, собствеността им е отнета, лишени са от работа и пен-
сия, обявени са за врагове на народа и паметта за тях е
заличена, но рано или късно истината си пробива път...” (Вили
Лилков, “Доблест и наказание. Народният съд и ДС срещу
спасителите на българските евреи”, изд. “Сиела”, 2021 г.).
Нямаше как, наложи ми се да я прочета, и то няколко пъти.
Изненада! Хванала ги е липсата още две основни четива, без
които, поне според мен, е трудно да се мине през една толкова
неизбродна тема. Става дума, първо, за двутомника “Депор-
тирането на евреите от Вардарска Македония, Беломорска
Тракия и Пирот, март 1943 г. Документи от българските
архиви”, съставители проф. Надя Данова и проф. Румен Ав-
рамов (изд. “Обединени издатели, 2013 г.). Другото настолно
четиво по темата е документалният сборник “VII състав на
Народния съд. Едно забравено свидетелство за антисемитиз-
ма в България през 1941-1944 г.”, съставители са доц. Върбан
Тодоров и проф. Николай Поппетров.
Може да се посочат и други липсващи издания, много доку-
менти, които биха опровергали политическите пристрастия и
скандалните тези на автора. Още от предговора му става ясно,
че българските евреи са спасени от хлебаря, от фабрикантите,
от писателите, кметовете, митрополитите и депутатите, на-
дигнали глас в тяхна защита. И ни звук за основните фактори,
спрели депортирането на евреите от нашите земи - натиска и
предупрежденията на САЩ, СССР и Англия! Липсва и ролята
на БКП! А тя, освен още няколко депутати от прозападната
опозиция, единствена се опълчва на приемането в Народното
събрание на Закона за защита на нацията. Преди да я изхвърлят
от него, разбира се. Липсват и позовавания на предаванията
на радио Лондон, радио “Христо Ботев” и радио Москва по
темата. Посочвали сме вече с безспорни документи, че кому-
нистите са най-последователните защитници на евреите по
време на преследването им от фашизма у нас - от речта на
Тодор Поляков в парламента, през статиите в “Работническо
дело” тогава, до възванията към населението и акциите като
голямата 24-майска манифестация 1943 г. в защита на евреите
(https://duma.bg/?go=news&p=detail&nodeId=130599).
Да заличиш ролята на трите велики държави и на БКП за
оцеляването на българските евреи е чиста проба неофашистка
цензура! Същото е и да обявиш, че “не влиза в темата” депор-
тирането от страна на българската фашистка власт на евреите
от Вардарска Македония и Егейска Тракия. На какво ли се
дължи тази “амнезия”? Моето мнение е, че авторът премълча-
ва безочливо и целенасочено фактите. В днешно време
премълчаването май е основно оръжие на новата политическа
“цензура”. Внушението е, че за оцеляването (предпочитам
тази дума, а не спасяването) на българските евреи заслугата
е на тези, които след това са били осъдени от Народния съд
или са преследвани от ДС след 9 септември. Появи се просто
поредната книга, целяща от замисъла до реализацията си да
демонизира Народния съд и БКП - още по-грозна морално,
защото използва за внушенията си тежката съдба на евреите
у нас и в Европа. И още нещо - по този начин се прикрива
ролята на победителките във Втората световна война за създа-
ването и провеждането на Народния съд.

Стотици и хиляди са изследванията и спо-
мените за Холокоста в България. Случай-
но, от информация за премиера на книга с
височайше присъствие, разбрах за появата
на още един обемист исторически труд на
професора по физика Вили Лилков. Оредя-
ващите ми в последно време коси щръкна-
ха, още като прочетох заглавието. Авторът
не се и опитва да прикрие трагикомичната
теза, която внушава, но я е изсмукал от
пръстите си - че съдените от Народния съд
български военнопрестъпници са изправе-
ни пред него, защото... са били защитници
на българските евреи! Подбрани са тенден-
циозно имена на хора, защитавали евреите,
които са съдени от Народния съд за съвсем

Подготви
Христо ГЕОРГИЕВ

Бедни Лилков,   
“Тези, които днес управ-

ляват България, не ще я уп-
равляват, когато войната
се свърши... те ще бъдат
съдени като криминални
престъпници за многоброй-
ните си безчинства.”

Рузвелт, 1943 г.

***
Но какво беше моето изум-

ление, когато прочетох в сайта
“Културни новини”, че в преми-
ерата на писанието Лилково са
взели участие съвсем не случай-
ни хора: “Почетни гости на
събитието бяха президентът
Петър Стоянов, посланикът на
Държавата Израел в България -

Н. Пр. Йорам Елрон, председа-
телят на българското предста-
вителство на Фондация “Конрад
Аденауер” - Торстен Гайслер,
председателят на организацията
на евреите в България “Шалом”
- д-р Александър Оскар, Него-
во Преосвещенство Белоград-
чишки епископ Поликарп, ви-
карий на Софийския митропо-

лит, столичният кмет Йорданка
Фандъкова, Соломон Паси и
общественици, български евреи,
пострадали от комунистическия
режим граждани и други.” То
бива, бива, но толкоз виден на-
род да почете фалшификацията
на тая наша страдалка - истори-
ческата истина! Ето частички от
трудно обяснимите им изказва-
ния, по-скоро венцехваления,
публикувани в “Културни нови-
ни” на 16.06.2021 г.:

“Н. Пр. Йорам Елрон из-
тъкна, че: “С изключителния си
труд проф. Лилков въздига до
ново, много по-високо и заслу-
жено място подвига на българ-
ските спасители: с техните име-
на, лични истории и неоспори-
ми доказателства за героизъм и
човечност.” Той благодари на
проф. Лилков, и на всички,
въвлечени в този проект...”

Президентът Петър Стоянов
(1997-2001) сподели, че според
него спасението на българските
евреи следва да бъде разглеждано
като “реабилитиране на история-
та ни”. Той подчерта, че “това е
единствената страница от
българската история, която не е
свързана с убийства, а със спася-
ване, и това е достоен прочит на
историческата действителност.”

Александър Оскар опреде-
ли “Доблест и наказание” като
своебразен алманах на доброто,
на това, което не трябва да за-
бравяме. Защото спасяването на
българските евреи се случва
въпреки човеконенавистната по-
литика на нацизма, въпреки
трудноститe...

Негово Преосвещенство Бе-
лоградчишки епископ Поли-
карп определи “Доблест и на-
казание” като “прозорец към
човещината, към доброто дело
на нашите предци, благодарение
на които да можем да изградим
достойни настояще и бъдеще”...

А в уводните си думи към
книгата председателят на Инсти-
тута за съхраняване на паметта
за Холокоста при ОЕБ “Шалом”
д-р Максим Бенвенисти пише:
“Тази книга е за хора, които са
забравени като спасители на ев-
реите, а много от тях са заклей-
мени като народни врагове - ин-
дустриалци, общественици и по-
литици, някои от които са под-
крепяли правителствата на Бог-
дан Филов и Добри Божилов, но
са били в опозиция на властта за
провежданата репресивна анти-
семитска политика. Това звучи
парадоксално, но обществената
реалност е по-сложна от черно-
бялата картина, която ни предла-
гат пристрастните изследовате-
ли. Още повече, че те след 9 сеп-
тември 1944 г. стават жертви на
Народния съд, някои са убити,
други преминават през концла-
гери и затвори, изселване, лиша-
ване от работа и от правото на
достоен живот...”

В послеслова си към книгата

пък някогашният доблестен
журналист на в. “Работническо
дело” Исак Гозес казва:

“...Не законът, а смъртта вил-
неела като ламя в съдебната зала
през онези мрачни месеци. С
куршум са били “възнаградени”
десетки достойни българи, кои-
то в едно мракобесническо вре-
ме са жертвали спокойствието,
благополучието и кариерата си,
за да спасят не само евреите, но
и родината от позора, към кой-
то я е тикал Хитлер. Но кое
време е по-мракобесническо -
това на фашистите или на кому-
нистите, би се запитал непреду-
беденият читател, след като про-
чете и последната страница на
тази книга... И ако някой все още
не е убеден, че историята на Хо-
локоста трябва да стане
задължителен предмет в българ-
ските училища, то нека прочете
книгата на Вили Лилков. Тя е
най-добрият учебник...”

Тотален фалшификат е да се
внушава, че осъдените с различ-
ни присъди от Народният съд
са изправени пред него, защото
са спасители на българските
евреи, и с дума да не се споме-
не, че те са съдени не за това, а
за фрапиращи фашистки прояви,
които са имали през войната. По
същия начин в последните годи-
ни изкарват и Богдан Филов за
част от “унищожения елит на
нацията”, като че той е осъден,
защото е археолог, а не защото
е главният и ревностен радетел
и виновник за присъединяване-
то на България към Третия райх.
Подмяната трудно може да се
обясни с друго, освен с днешни-
те политически пристрастия със
силно кафяв оттенък. Нима го-
репосочените участници в пре-
миерата не са прочели книгата,
преди да превърнат представя-
нето й във фарсов панегирик?

Дума няма в книгата на Лил-
ков и за предупрежденията и
ясните послания на държавите от
aнтихитлеристкия блок, че тези,
които са въвлекли България на
страната на Райха, ще бъдат су-
рово наказани. Но тъй като няма
да ми стигнат страниците на ня-
колко броя, ако реша да оборвам
всички тези на проф. Лилков,
днес ви предлагам не какво има,
а какво няма в книгата - само
няколко от премълчаните доку-
менти, които я оспорват до-
статъчно изразително. Дали има
сериозни причини за присъдите

на Народния съд или те са “бол-
шевишка отмъстителност”? Нека
хвърлим поглед и към словесни-
те изяви на видни “спасители”
като цар Борис Трети, Димитър
Пешев и Тодор Кожухаров. Как-
то и към други неизползвани
факти. Познати ли ви са тези до-
кументи, проф. Лилков?

“Обречени и спасе-
ни”, сб. с документи,
Българска академия на
науките, ИК “Синева”,
2007 г.:

Из ПРОТОКОЛ №6
Заседание на Св. Синод на

22.VI./9.VI.ст.ст./1943 г.
НАМЕСТНИК-ПРЕДСЕ-

ДАТЕЛЯТ на Св. Синод проче-
те следното изложение:

...Предизвиканата с това пис-
мо конференция стана на 15
април в Царския дворец “Вра-
ня”, в кабинета на Негово вели-
чество, под лично Негово пред-
седателство... И започна Негово
величество с тия “няколко думи”,
които продължиха повече от по-
ловин час. Царят очевидно доб-
ре познава еврейството и него-
вия спекулативен дух. Подчерта
се в речта му големите пакости,
които тоя спекулативен дух на
еврейството от векове прави на
човечеството изобщо. Тоя дух
всъде е създавал омраза сред
хората, безверие, морално раз-
ложение и родоизмяна сред на-
родите. Тоя дух на спекула и от-
рицание е създавал и създава
сред обществата и народите не-
доволство, спорове, конфликти,

24-майската манифестация 1943 г., организирана
от комунистите, в защита на евреите

Искане от Тодор Поляков и
други леви депутати Законът
за защита на нацията
да се гласува поименно,
защото е позор за нацията
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 що си не остана физик...
войни и злополуки. На тоя спе-
кулативен дух в голяма степен
се дължи и сегашният световен
катаклизъм. Вярно е, че някои от
големите народи добре използу-
ват събраните с тоя спекулати-
вен дух богатства за еврейство-
то. Други, обаче, от европейски-
те народи са се уверили вече, че
еврейската спекулация е фатал-
на спънка за свободното тяхно
духовно културно и национал-
но-стопанско развитие. У тях е
узряло съзнанието, че колкото
по-скоро бъдат освободени от
влиянието и експлоатацията на
еврейството, толкова по-скоро и
по-здраво ще се засилва и укреп-
ва тяхното национално чувство
и тяхното родолюбие.

25 Обикновено Народно
събрание, 9. заседание, втор-
ник, 11 ноемврий 1941 г.

Из речта на подпредседа-
телят на Народното събрание
Димитър Пешев:

“Г-да народни представите-
ли! В прокламацията, с която
фюрерът обяви войната на
Съветска Русия, в изложението,
в което даде като мотивировка
за тази война, се засягат интере-
сите и на нашата страна...

Съюзът на Великобритания
с болшевишка Русия е една
смъртна опасност за нашата
държава и че нашата държава
има основно задължение да
отблъсва всички опити да се
проведе тази политика тук, всич-
ки опити, които целят да създа-
дат една благоприятна атмосфе-
ра за този съюз. И следовател-
но, всички онези, които чрез
вътрешни средства тук се мъчат
да отслабят нашия вътрешен
фронт, които се мъчат да създа-
дат благоприятни условия за
успеха на тази политика, трябва
да се смятат за вредители на
българската държава...”

106. заседание на Народно-
то събрание

Четвъртък, 19 юний 1924
година

[...] Т. Кожухаров (д. сг): Е
добре, същият този г. Петрини
вчера най-много крещеше и в
едно пререкание с мене нарече
и мене “убиец”.

Н. Петрини (з): Вие носите
това име от 9 юний насам...
Убийци сте вие, защото убива-
те хората по улиците! Вие лее-
те кръв по улиците!... С реки от
кърви си влязъл в тая Камара. С
реки от народна кръв сте дошли
всички тук на тия банки.

“VII състав на Народния
съд”, сб. с документи, Върбан
Тодоров, Николай Поппетров,
изд. “Изток Запад”, 2013 г.:

Из “Декларация от
19.12.1942 г. на Информаци-
онното бюро на Народното
комисарство на външните
работи на СССР”:

Людоедският план, израбо-
тен от Хитлер в началото на на-
стоящата година, предвижда да
се концентрират до края на 1942
г. в Източна Европа и главно в
Полша около 4 милиона евреи,
за да бъдат умъртвени. Според
сведения на Всемирния еврей-
ски конгрес и на полското пра-
вителство, до този момент вече
са избити много стотици хиля-
ди мъже, жени и деца. Избива-
нето им става с разстрел, с газо-

ви камери, с електрически ток и
с просто горене в специални
пещи или отравяне с помощта
на киселини...

Тежка ще бъде наказателна-
та ръка на народите, които ще
отхвърлят от себе си гнета на
немско-фашистките поробители.
От възмездието не ще се
изплъзнат нито управлявалата
Хитлерова клика, нито подлите
изпълнители на нейните
престъпни кървави заповеди.

Из сборника с доку-
менти и биографични
скици “Те, спасителите”,
съставител и издател
Буко Пити, Тел Авив, Из-
раел, 1969 г.:

Камара на общините
Протокол, [от] заседание на

17 декември 1942 г.
ДЕКЛАРАЦИЯ НА ОБЕ-

ДИНЕНИТЕ НАРОДИ
Г. ИДЪН, държавен секретар

на външните работи: ...Правител-
ството на Негово величество в
Обединеното кралство, след по-
лучаването на тази нота проведе
съвещание с правителствата на
Съединените американски щати,

подкрепят решението на всички
свободолюбиви народи да сма-
жат варварската хитлеристка ти-
рания. Те предупреждават търже-
ствено решението си всички оне-
зи, които са отговорни за тези
престъпления, че не ще избегнат
наказанието. Също ще продъл-
жат да предприемат необходи-
мите мерки за практическо по-
стигане на тази цел”... Току-що
прочетената от мен декларация е
международна декларация, одо-
брена от всички правителства,
поменати в увода. Що се касае
до отговорността за извършени-
те престъпления, ще кажа с по-
ложителност, че намерението е
щото всички лица, които могат с
право да бъдат държани отговор-
ни за тези престъпления, били те
главатарите, или непосредстве-
ните виновници за тези издева-
телства, да бъдат третирани ед-
накво и да бъдат изправени да
отговарят за деянията си...

Телеграма
Министерство на външни-

те работи, ВАШИНГТОН, 27
март 1943 г.

До американската легация

ни или временни жители.
Телеграма
Министерство на външни-

те работи, ВАШИНГТОН, 29
март 1943 г.

До американската легация
АНКАРА, 288

По повод телеграмите, полу-
чени от консула в Истанбул,
въпроса за евентуалното оказ-
ване на помощ на евреите от
България и в териториите, оку-
пирани от български войски, бе
разгледан съвместно с г. Идън.

Постигнато бе съгласие за
предприемането на две мерки:

1. Съвместен протест от аме-
риканското и английското пра-
вителства, посредством швейцар-
ското правителство, до българ-
ските власти срещу гоненията на
еврейското малцинство в Бълга-
рия и по-специално срещу изпра-
щането на евреите вън от преде-
лите на България, в Полша.

2. Спешен апел до турското
правителство да приеме триде-
сет хиляди или повече евреи,
които биха напуснали евенту-
ално България, ако им се разре-
ши да сторят това.

ведения намират да покажат ге-
ройството си против беззащит-
ното еврейско население... Ние
сме заявявали много пъти, че
всички престъпления на българ-
ските хитлеристи към еврейски-
те малцинства в България и оку-
пираните страни ще бъдат стро-
го и индивидуално наказвани...
Цивилизованият свят, обаче, от-
минава действията на български-
те водачи само с възмущение и
отвращение. Тези техни деяния
не представляват желанията на
българския народ. Тези действия
на българските водачи внасят
само безчестие и позор на сами-
те управници и техните имена
са заклеймени наедно с имената
на други водачи, които представ-
ляват най-гнусното, което е
съществувало под широкото
небе през всички времена...

...Президентът Рузвелт заяви
вече няколко пъти, че тази война
не се води за черните очи на
фашистките правителства в Гер-
мания и България. Ние с днеш-
ните водачи на тези хитлеристки
и фашистки правителства ком-
промиси няма да правим. Тези,
които днес управляват България,
не ще я управляват, когато вой-
ната се свърши. Не само, че те не
ще я управляват, но ще бъдат
съдени като криминални
престъпници за многобройните
си безчинства, и това не са праз-
ни приказки. Зад тези думи стоят
100 000 американски аероплани
и 10 милиона американски щика..
Ние не ще губим време да убеж-
даваме престъпници в това що е
добро и що зло. Ние не сме уп-
равители на изправителни домо-
ве. Времето на увещанията мина.
Сега ще говорят нашите бомбар-
дировачи и нашите броненосци.
Хитлеристите и фашистите раз-
бират отлично този език. Впро-
чем този език, който те познават
- отсега нататък само на този
език ще приказваме.

ЦДИА, ф. 178, оп. 5, а.е. 339,
л. 7-8

“Истината за спасява-
нето на българските ев-
реи”, пресконференция,
брошура, издател БАС и
Международна фондация
“Георги Димитров”, 13
ноември 1998 г.

Из изказването на проф.
Въло Иванов:

...Що се отнася за тогавашно-
то 25 народно събрание пред-
ставляват интерес думите на
Тодор Кожухаров, който между
другото обяснява как са ги събра-
ли в зала №2, за да ги убеждават
да снемат Димитър Пешев като
подпредседател. И тогава той
казва: “Виждал съм, виждал съм,
ама чак такава пир[о]стия (скара
от ковано желязо за печене и
варене на открит огън - б. Хр.Г.).
като това Народно събрание не
съм виждал!”

А колкото за това кой кого е
спасил, ще цитирам бившия
български цар Симеон, който на
Световния конгрес на евреите в
Ню Йорк през 1992 г., когато му
поднасят адрес за майка му, ца-
рица Йоана, с благодарност за
ролята на семейството й по спа-
сяването на евреите, казва: “Ев-
реите бяха спасени от българ-
ския народ и малката, но автори-
тетна комунистическа партия.”

БЕРН (Швейцария), 765
С настоящето ви се нарежда

да помолите швейцарското пра-
вителство да предаде на българ-
ското правителство, чрез своя
пълномощен министър в София,
който е натоварен да се грижи
за американските интереси, че
българското правителство е по-
настоящем заето с гонения про-
тив еврейското си малцинство и
че то е докарало тези гонения
до степента на изпращане евре-
ите извън обсега на своята
власт, в Полша, където те ще
бъдат подложени на различни
форми на жестокост, продикту-
вани от нацистката дегенерация.

При тези обстоятелства, пра-
вителството на САЩ привлича
вниманието на българското пра-
вителство към гореизложеното и
най-тържествено, в името на
човечността и универсалните
понятия на порядъчност, моли
правителството на България да
обсъди повторно линията на дей-
ствие, която му се приписва, да
прояви съжаление към страдани-
ята, които предизвикват прила-
гането в изпълнение на тази ли-
ния на действие на хиляди не-
винни хора и да разреши на тези
евреи да отпътуват спокойно за
онези неутрални страни, където
биха били приети като постоян-

...Що се касае до втората
мярка, в предложението се пре-
движда строежа на един или
няколко малки лагера някъде в
Турция, които да приютят тези
бежанци. Американското и анг-
лийското правителства ще дадат
уверения на правителството на
Турция, че разходите по еваку-
ирането и поддържането на бе-
жанците ще бъдат заплатени от
тях, и че двете правителства ще
доставят на Турция необходи-
мите или допълнителни припа-
си за изхранването на бежанци-
те. Двете правителства ще репа-
трират бежанците след войната.

Из сборника с доку-
менти “Оцеляването
1940-1944”, съставител
Давид Коен, Изд. център
“Шалом”, 1995 г.:

Из предаване на радио-
станция “Гласът на Амери-
ка”: предупреждение, че след
свършването на войната
българските управници-анти-
семити ще бъдат съдени.

...3 юни, 1943 г., 20.00-20.15
часа

Известия, идващи напоследък
от неутрални страни, съобщават,
че една нова вълна на антисеми-
тизъм е заляла размътените мозъ-
ци на софийското правителство.
Героите от софийските нощни за-

Съветския съюз и с други пряко
засегнати съюзнически правител-
ства. Бих желал да използвам
случая, за да доведа до знанието
на Камарата текста на следната
декларация, която в момента се
обнародва едновременно в Лон-
дон, Москва и Вашингтон:

“Вниманието на правителст-
вата на Белгия, Чехословакия,
Гърция, Люксембург, Холандия,
Норвегия, Полша, САЩ, Обеди-
неното кралство на Великобри-
тания и Северна Ирландия,
Съюзът на съветските социалис-
тически републики, Югославия и
на Френския национален коми-
тет бе привлечено към много-
бройните доклади, получени от
Европа, според които германски-
те власти, незадоволяващи се
само с лишаването на лицата от
еврейски произход във всички те-
ритории, над които се е разпро-
стряло тяхното варварско влади-
чество, от най-елементарни чо-
вешки права, сега се провежда в
изпълнение често повтаряната
заплаха на Хитлер да унищожи
евреите в Европа... Гореспоме-
натите правителства и Френски-
ят национален комитет порица-
ват остро таз зверска политика
на хладнокръвно физическо
отмъщение. Те заявяват, че по-
добни събития са в състояние да

Възпоменателна плоча край Брезник в памет на евреите, полагали принудителен робски труд
по време на Холокоста в периода 1941-1944 г. в Първа Трудова дружина в Трънска клисура
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Български автомобил -
опит пореден
Досегашните проекти в този сектор претърпяха провал

Опитите за производст-
во на автомобили у нас за-
почват през втората поло-
вина на 60-те години на
миналия век с “Булгаррено”.
Това е първият сериен ав-
томобил, произведен у нас -
в Пловдив. Той стана реал-
ност в резултат от договор-
ните отношения между на-
шата външнотърговска цен-
трала “България-Етиопия” -
“Булет”, и френската ком-
пания “Рено”. От него са
произведени около 2 хиля-
ди автомобила, но ненадей-
но монтажът спира. Верси-
ите са различни. Една от тях
е недоволството на Съвет-
ския съюз от появата на
тази стока в България, той
иска да лансира на пазара
новата си марка “Жигули”.
Втората е, че България не
спазва ангажимента колите
да не се изнасят в трети
страни.

Не само коли за всекид-
невието са се произвеждали

Евгени ГАВРИЛОВ

България подписа меморандум с гер-
манската компания “Next eGO” за из-
граждането на завод за електромобили у
нас. Инвестицията е за 140 милиона евро
и ще разкрие 1000 нови работни места.
Произвежданият в България автомобил
ще е от градски тип, ще се зарежда от
обикновен контакт от електрическата
мрежа и ще може да измине 200 км с
едно зареждане на батерията. Колите са
алуминиеви, покрити със специална
пластмаса. Най-скъпата част - софтуерът,
ще се произвежда от българското под-
разделение на “Бош”, а кабелите - от
японската “Язаки” в Ямбол. Базовата
цена на модела на е-автомобила, пред-
ставен в София, ще бъде около 20 хиляди
евро. Очакваният капацитет за произ-
водство е над 30 000 електроавтомоби-
ла годишно, а тестовото производство
се очаква да започне през 2023 г. Про-
ектът ще се реализира на част от пло-
щадката на завод “Балкан” АД в Ловеч,
където в миналото са произвеждани
едни от първите автомобили, велосипе-
ди, мотоциклети и самолети в Бълга-
рия. Иновативната инвестиция в завода
ще се реализира на база принципите на
Индустрия 4.0 за разработване, инже-
неринг, изпитване, производство, мар-
кетинг, дистрибуция, сервиз и продаж-
ба на четириколесни електрически пре-
возни средства. Това включва внедря-
ване и използване на киберфизични си-
стеми, твърди служебният министър на
икономиката Кирил Петков.

Добро място

Един от всепризнатите световни кри-
терии за степента на икономическо раз-
витие на дадена страна е дали тя произ-
вежда автомобили. За последните десет
години компаниите от автомобилната
индустрия, които предпочетоха България
като място за производство на различни

такъв завод край Ловеч с годишен капа-
цитет за 50 хиляди броя, но той така и не
бе достигнат. В началото на 2017 г. ком-
панията спря производството и започна
процедура по фалит.

Въпреки това напоследък се утвърди
мнението, че България се очертава като
най-силната дестинация за автомобилна-
та индустрия. Дали това е точно така?
Демографията и липсата на работна ръка,
както и местната конкуренция, са основ-
ните заплахи пред инвеститорите. Чуж-
дестранните компании добавят и пробле-
ми като бюрокрация и лоша инфраструк-
тура, които все още плашат някои от
производителите. Никой вече не пропу-
ска и некачествената образователна сис-
тема. Не са малко и оплакванията от
липсата на стратегия за насърчаване на
растежа в автомобилната индустрия -
било чрез данъчни облекчения или чрез
субсидии, които да позволят на България
да се изравни със своите конкуренти.
Пресен е споменът за провала на страна-
та ни в опитите да привлече “Фолксва-
ген” за изграждането на нов завод за 1,4
милиарда евро. Автомобилният концерн
първоначално избра Турция, но после се
отказа и от тази възможност.

Геополитика

Тук трябва да добавим и влошаващи-
те се геополитически условия. България
е сравнително близо до най-конфликт-
ните точки на света, а това не се нрави
на крупните инвеститори в автомобило-
строенето. Те отчитат, че сме прекалено
малък пазар с ниска покупателна спо-
собност. Над 95% от тази продукция
отиват за износ, което подобрява драс-
тично търговския баланс на държавата.
Инвестиция за 1 милиард евро може да
прави оборот за 10 милиарда. Доказа-
телство е заводът на “Дачия” в Румъния,
който за 10 години стана най-голямото
предприятие на Балканите и прави обо-
рот 10 милиарда евро.

Автомобилната индустрия, за разли-
ка от много други, е с много добавена
стойност. За създаването на един авто-
мобил се изисква сериозен инженерен
ресурс, металообработка, кожарска ин-
дустрия, производство на метални, пласт-
масови и карбонови елементи, производ-
ство на литиево-йонни батерии, софту-
ерни решения и др. Ако едно общество е
способно да произвежда автомобили, на
практика може да произвежда всичко
друго, включително самолети и космиче-
ски апарати. Сега сме свидетели на по-
редния опит у нас да се стигне до произ-
водството на цялостен автомобил, този
път задвижван с електричество. Колко ще
успее той, само времето ще покаже.

компоненти за автомобили, доближиха
200. През годината преди пандемията
тяхната продукция и продажби достиг-
наха стойност от над 3,5 милиарда лева.
Секторът вече създава 5% от БВП на
страната, а преди 7 години е бил 1%. В
отрасъла са заети над 40 хиляди души,
като тенденцията е да се наемат още
работници. Това са само част от данни-
те за бурното развитие на автомобилния
сектор у нас. Прогнозите на създадения
автомобилен клъстер показват, че в след-
ващите 4-5 години броят на компаниите
ще се удвои, достигайки около 300.

Въпреки чувствителното подобрение
в представянето на сектора в България
след 2000 г., Румъния и Сърбия са много
по-добре от нашата страна. През послед-
ното десетилетие автомобилопроизвод-
ството се превърна във водещ фактор в
сръбската промишленост, като след 2013
г. е основният двигател на сръбския из-
нос. Износът на автомобили и други
превозни средства формира близо 14%
от общия износ на страната. Същото
важи и за северната ни съседка, където

в този сектор продължават да бъдат при-
вличани сериозни чуждестранни инвес-
тиции. Чуждите преки инвестиции в ав-
томобилостроенето в Румъния прибли-
жават 4 милиарда евро. В Сърбия без-
спорен тласък на сектора даде “Фиат”,
инвестирайки над 940 милиона евро само
за 4 години. Други водещи инвеститори
са “Мишлен” (370 милиона евро) и “Ро-
берт Бош” (71 милиона евро). Общите
вложения в сектора са над 1,7 милиарда
евро, а заетите в него - близо 27 хиляди.

Мнение

В България чуждестранните инвести-
ции в производството на различни пре-
возни средства и части за тях към края на
2020 г. са около 350 милиона евро, което
е едва 1,2% от общите чуждестранни
инвестиции в страната. В регионален
план България не може да се сравнява с
Румъния, Словения и Сърбия, тъй като
няма асамблиращи мощности. През 2012
г. китайската “Great Wall” заедно с “Ли-
текс моторс” на Гриша Ганчев направи

Малко история
в България. През 1966 г. ос-
нователят на френския про-
изводител на спортни авто-
мобили “Alpine” (“Алпин”)
Жан Ределе пристига в Со-
фия. Той се среща с предста-
вители на “Булет”, които
имат интерес към производ-
ството на спортни автомо-
били. Първите бройки “Бул-
гаралпин” виждат бял свят в
началото на 1967 г. Липсва
информация за точния брой
произведени спортни коли.
Според някои данни те са
били само 60. Според други
бройката е достигнала 120,
като 70 са били предназна-
чени за родния пазар, а 50 -
за износ. В България возила-
та през 60-те години са стру-
вали 8200 лева.

През 60-те години, които
могат да бъдат приети за
златния период на българ-
ското автомобилостроене, за
първи път и в Ловеч се про-
извеждат коли. Те носят име-
то “Пирин ФИАТ”. От по-

точната линия излизат близо
760 коли от различни моде-
ли. Те са резултат от догово-
ра между ДСО “Балканкар”
и италианския автомобилен
гигант. Торинската фирма
трябвало да получава запла-
щането си под формата на
стоки от листата на износ-
ните централи на България.
През 1971 г. договорът меж-
ду България и Италия изти-
ча и не е подновен.

Ако има автомобил, чия-
то съдба съвпада с най-но-
вата история на страната,
това е “Москвич”. От 1966
до 1990 г. в Ловеч са сгло-
бени близо 305 хиляди мо-
дификации на руската мар-
ка - “Москвич 408”, “Моск-
вич 408И”, “Москвич 412”,
“Москвич 2141 Алеко”.

На 4 ноември 1966 г. от
монтажната линия на заво-
да слиза първият “Москвич
408”. Производството про-
дължава през следващите
близо 25 години до настъ-

пването на промените. В на-
чалото на 90-те години бе
направен неуспешен опит
британската група “Ровър”
да започне да произвежда
коли във Варна. Заводът бе
открит официално на 8 сеп-
тември 1995 г. от президен-
та Желю Желев, но българо-
британската кола не успява.
Тя е победена от настъпва-
щата “Шкода Фелиция”.
Допълнителен “пирон в ков-
чега” на инициативата доба-
вят слабостите в маркетин-
говата стратегия и неконку-
рентната по различни при-
чини цена. Заводът е затво-
рен през април 1996 г. По-
следният опит за производ-
ство на автомобили у нас
бе край ловешкото село Ба-
ховица. Там през 2012 г. бе
открит заводът на “Литекс
моторс”. В него бе предви-
дено да се сглобяват авто-
мобили от китайската мар-
ка “Great Wall”, което така
и не стана.
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Играят „Лебедово езеро”
на езерото Панчарево

Магия, трагедия, романтика и веч-
на любов. Балетът “Лебедово езеро”
от Чайковски ще оживее над водното
огледало на Панчарево за втора по-
редна година. Една от най-големите
световни балетни класики ще бъде
представена на открито в летния
фестивал “Музи на водата”. Пред-
ставлението идеално се вписва в
природния декор около сцената и ес-
тественото прииждане на нощта.
Първата половина на спектакъла
започва лирично, под косите лъчи на
залязващото слънце, а след това не-
бето притъмнява и се смрачава в
синхрон с действието, разказват от
Софийската опера. Първите балетни
спектакли ще се състоят на 23, 24 и
25 юли от 20 ч.

Последен спектакъл
на „Целуни ме, Кейт!”
в Бургас

“Целуни ме, Кейт!” по музика на
Коул Портър ще се играе за последен
път в Бургас поради лимитирания
брой представления с откупени ав-
торски права, съобщи БТА. Пред-
ставлението е на 22 юли от
20.30 ч. в Летния театър и е част
от програмата на Бургаските музи-
кални празници “Емил Чакъров”. В
главните роли ще се представят со-
листите на НМТ “Стефан Македон-
ски” Еделина Кънева и Марчо Апос-
толов. Ще участива целият състав
на Бургаската опера - солисти, ор-
кестър, хор, балет. Режисурата е на
доц. д-р Александър Текелиев, сцено-
графията и костюмите са дело на
Денис Иванов. Мюзикълът е създаден
по мотиви от Шекспировата коме-
дия “Укротяване на опърничавата”.

СНИМКА АРХИВ ДУМА

Новият филм на
Педро Алмодовар открива
фестивала във Венеция

Новият филм на испанския режи-
сьор Педро Алмодовар “Madres
paralelas” (“Паралелни майки”) ще
открие 78-я филмов фестивал във
Венеция. Както беше обявено от ръко-
водството на най-стария кинофе-
стивал в света, лентата ще бъде
включена в основния конкурс. В про-
дукцията участва дългогодишната
муза на испанския майстор на киното
Пенелопе Крус. Фестивалът ще се
проведе на остров Лидо във Венеци-
анската лагуна от 1 до 11 септември.

СНИМКА СОФИЙСКА ОПЕРА И БАЛЕТ

Специални летни цени за есенния полусезон
на Софийската филхармония

Софийската фил-
хармония пусна в
продажба отделните
концерти от сезон
Есен 2021. До края на
лятото те ще се про-
дават със специални
летни цени, научи
ДУМА от Кремена
Николова-Флор, рек-
лама и връзки с меди-
ите на Софийската
филхармония. Сред
предложенията на на-
ционалния оркестър

са концерти със све-
товноизвестните со-
листи Стивън Коваче-
вич, Валентина Лиси-
ца, Томас Хемпсън,
Сергей Хачатрян,
Анна Федорова, Вил-
де Франг, Александър
Улман, Светлин Русев
и с колосите на дири-
гентското изкуство
Владимир Федосеев,
Кристоф Ешенбах,
Денис Ръсел Дейвис,
Клаус Петер Флор,

Емил Табаков, Алфред
Ешве.

Програмата на
Ф и л х а р м о н и я т а
включва произведения
от всички епохи - от
Хайдн и Бах до Чай-
ковски и Рахманинов.
Не са пропуснати и
любителите на филмо-
вата музика, за които
ще звучат емблематич-
ните песни от филмо-
вата поредица за
Джеймс Бонд.

Софийската фил-
хармония започва от
22 юли и поредицата
си концерти в атриума
на Националната гале-
рия “Квадрат 500”. С
билетите за концерти-
те публиката ще може
да посети и експозици-
ите на галерията в рам-
ките на деня - от 10 до
18 ч. Началният час на
концертите е 18.30.
“Любовен калейдо-
скоп” с вокален състав

“Славяни” е темата на
22 юли; Флейтов квар-
тет “Флаутисимо” и
Весела Тричкова -
арфа, гостуват на
5 август; “Нежна е
нощта” с Иван Пенчев
- цигулка, и Деница
Димитрова - арфа, е на
12 август; “Летни
нощи” и Вокален състав
“Бела Воче” е темата на
19 август; “Игри на
въображението” и
струнен квартет “Фил-
хармоника” са в програ-
мата на 26 август.

Летните концерти
на Софийската фил-
хармония са подкрепе-
ни от Столичната об-
щина и са част от Ка-
лендара на културните
събития на София.

Йонко БОНОВ

Да откриваш непознати
хоризонти в себе си
Самостоятелна изложба на
скулптора Красимир Яков
представя галерия „Минерва”

Скулпторът Красимир
Яков подреди малка пласти-
ка и творби с височина до
80 сантиметра, представящи
няколко цикъла, в простран-
ството на галерия “Минер-
ва” в гранд хотел “София”.
Тук може да се видят порт-
рети на Васил Левски, Дон
Кихот, Дон Кихот и Роси-
нант, релефът “Ехо от Ма-
лага” - изображение на Паб-
ло Пикасо, Чарли Чаплин
като ангел и др.

Преди години Красимир
Яков посещава Египет, къде-
то получава вдъхновение за
цикъла “Пирамиди”, някои
от които са част от експо-
натите на изложбата. В друг
цикъл от фигурални компо-
зиции авторът внушава усе-
щане за движение и кинема-
тографично разместване на
силуетите. Сред тези произ-
ведения са “Цирк” 1 и 2,
“Кентаври” и др.

Скулптурите, с които се
представя на изложбата,
артистът създава през раз-
лични периоди. Разположе-
ни в изложбеното прост-
ранство, те се допълват вза-
имно, подкрепят се в свои-
те естетически послания,
съизмерват се, общуват по-
между си и същевременно
всяка от тях въздейства са-
мостоятелно и независимо,
осмислена и одухотворена
според креативния замисъл
на автора.

Някои от пластиките,
съставящи тази експозиция,
са сътворени преди повече
от четири десетилетия. Една
от работите, в които порт-
ретът е вписан в иносказа-
телна композиция, е започ-
ната още когато Яков е уче-
ник в девети клас. Замисле-
на е като етюдно портретно
изображение на бабата на
художника. Ученикът тога-
ва Красимир Яков долавя
точно физическата прилика,
както и характера на жена-
та. Поради липса на до-
статъчно опит обаче допус-
ка отчупване на материал -
повреда в горната част на
лицето. След време скулп-
торът се връща отново към
старата си работа, за да
трансформира допуснатата
слабост в сила. След
продължително търсене той
намира пълноценно реше-
ние. Така доразвива порт-
рета на своята баба, че той
става част от изненадваща
и убедителна композиция,
съставена от несъвместими
на пръв поглед детайли и
фигури, плавни линии и
овали, образуващи неочак-
вана симбиоза, за да бъде
постигнат напълно за-
мисълът на твореца - сим-
волика и метафоричност,
извеждащи към стойности в
духа на постмодернистич-
на концептуалност.

Една от привличащите
вниманието творби в из-
ложбата е създадена, кога-
то Красимир Яков е при-
близително на 21 години.

тани с упоритост и после-
дователност - такава би мог-
ла да бъде характеристика-
та за неговото изкуство с
няколко думи. Можем да
добавим умението му за
работа с различни техноло-
гии като важно средство на
неговата художествено-ес-
тетическа изразителност.
Всичко това говори недву-
смислено за любознателен,
събуден дух, за пластическа
култура и за богат професи-
онален опит. Този личен
потенциал подтиква худож-
ника да се чувства открива-
тел на непознати хоризон-
ти, скрити в човешката ду-
шевност.

Изложбата ще продължи
до 9 август. Тя е първа от
цикъла му от четири само-
стоятелни експозиции, кои-
то ще бъдат реализирани в
продължение на три месеца
през това лято. Следващите
експозиции на Красимир
Яков ще бъдат открити в
галерия “Видима” в Севлие-
во, в Двореца в Балчик, а
четвъртата ще е през сеп-
тември в галерия “Ромфея”
в Пловдив.

Портрет на Дон Кихот“Ехо от Малага”

Това е портрет, отлят в
бронз, на Дон Кихот. Пла-
стическата изразителност и
майсторски положената
патина нареждат работата
сред неговите най-стойно-
стни произведения.

Този експресивен стил
на работа, както и специ-
фичния начин на скулптира-
не, като използва собстве-
норъчно различни техники
на заваряване, Яков започ-
ва, като се учи от големия
наш скулптор Любомир
Далчев, който навремето
създава ковани медни плас-
тики и си служи с непопу-
лярни способи тогава за
обработка на детайлите.

На своята изложба в га-
лерия “Минерва” Яков
представя поне четири тех-
ники, приложени в бронз и
в месинг: класическо леене,
заварени отливки с електро-
жен, с оксижен, както и за-
варяване с аргон. Изобщо
правят впечатление вещина-
та и професионализмът, с
които авторът е изпълнил
всяка своя работа. Пласти-
ческа образност, израз на
енергия и виталност, съче-
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ТЕЛЕЦ

Ще пристъпите към
изпълнение на програма-
та си активно. В раз-
говор  ще  споделяте
идеите си.

ОВЕН

Отнесете се с търпение
към работата и хора-
та, с които сте свърза-
ни, това ще ви помог-
не.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Погрижете се за себе
си,  нуждаете се от
спокойствие. Вредните
навици  отнемат от
силата ви.

22 май - 21 юни

РАК

Пътуванията и срещи-
те ще са приоритетни.
Ще постигнете повече,
отдайте се на творче-
ство.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Потърсете средства-
та, от които се нуж-
даете, като се обърне-
те към близки или ко-
ректни хора.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Независимо от трудно-
стите, които срещате
всекидневно ,  ще  се
стремите към по-добри
условия.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Приведете се в подхо-
дяща форма. Това ще
позволи да доведете
докрай  започнатото
преди време.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

С проект, в който сте
вложили много, ще при-
ключите период  от
живота си. Вече сте по-
силни.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Възстановяване  на
здравето и  духа  са
важни. Не се колебай-
те да направите нещо
повече за себе си.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Ще балансирате напре-
жението и натоваре-
ността от последните
дни, ако си позволите
развлечения.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Има какво да ви радва
на фона на случващото
се. Не търсете причини
да налагате мнението
си.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Занимания, целящи по-
добряване на физиката,
здравето и образовани-
ето, ще са особено по-
лезни.

ХОРОСКОП

СЛЪНЧЕВО СЛЪНЧЕВО

35
o
С 36

o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

30
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

31
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

32
o
С
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06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05  ÌË„‡ Ì‡ ÍÌË„ËÚÂ ‡ÌËÏ.

ÙËÎÏ
09.35 ¬ÓÈÌ‡Ú‡ Ì‡ Ú‡‡ÎÂÊËÚÂ Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂËˇ/
10.45 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌËÏ‡-

ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
11.00 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
11.55 œÂÔÓ˜ËÚ‡ÏÂ ¬‡ÁÓ‚
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œ‡˜ÂÌˆ‡ ÒËÂÌÂ ‰ÓÍ. ÙËÎÏ
13.30 Œ·ÂÚÓ‚‡Ì‡ ÁÂÏˇ Ú‚ ÙËÎÏ

/4, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 «‡‚˙˘‡ÌÂ ÓÚ –ËÏ Ú‚ ÙËÎÏ

/4 ÒÂËˇ/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ¡Õ“ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ :̌ ¬Î‡‰ËÒÎ‡‚

“ÂÁËÈÒÍË /Ô/
22.00 ’˙ÚÍ‡Ú‡ Ú‚ ÙËÎÏ /3 ÒÂ-

ÁÓÌ, 5 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 “Â‡ÔËˇ Á‡ ÏËÁ‡ÌÚÓÔË

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /‘‡ÌˆËˇ,
2019„./, ‚ ÓÎËÚÂ: ΔÂ‡
ƒÂÔ‡‰ËÈÓ, ÃË¯ÂÎ ”Î·ÂÍ,
Ã‡ÍÒËÏ À¸ÓÙ‡ÌÒÓ‡, ƒ‡-
Ëˇ œ‡Ì˜ÂÌÍÓ, Ã‡ÚËÈÓ
ÕËÍÛ Ë ‰. (12)

01.05 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
02.00 ’˙ÚÍ‡Ú‡ Ú‚ ÙËÎÏ /3 ÒÂ-

ÁÓÌ, 5 ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (14)
02.55 œ‡˜ÂÌˆ‡ ÒËÂÌÂ ‰ÓÍÛÏÂÌ-

Ú‡ÎÂÌ ÙËÎÏ/Ô/
03.20 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡ /Ô/
04.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/

06.00 ìƒÊË ¿È ƒÊÓ: –ÂÌÂ„‡ÚËî
- ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË‡Î,
ÂÔ.15

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
(Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ)

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2014 „.)

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.80

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, Ò.2
ÂÔ.31

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.5 ÂÔ.10,
11

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.6

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.39

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2013 „.)

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2 ÂÔ.20

00.00 ì«‡ÍÓÌ Ë Â‰: —ÔÂˆË‡Î-
ÌË ‡ÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.19 ÂÔ.9

01.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.18

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.31, 32

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-
Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.10 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî
19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ìœÂÁÛÏÔˆËˇ Á‡ ÌÂ‚ËÌ-

ÌÓÒÚî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ
ÒÂË‡Î

23.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-
·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ

00.10 «‡ 70-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡
ŒÎÂ„ √‡ÁÏ‡ÌÓ‚. ì7:0 Á‡
ÏÂÌî

01.05 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.25 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
04.10 ìœÂÁÛÏÔˆËˇ Á‡ ÌÂ‚ËÌ-

ÌÓÒÚî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ
ÒÂË‡Î

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 ìœÂÁÛÏÔˆËˇ Á‡ ÌÂ‚ËÌ-
ÌÓÒÚî - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ
ÒÂË‡Î

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò ¡—“¬î
(Ô)

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
02.10 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î (Ô)
03.05 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
04.00 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò ¡—“¬î

(Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰ÌÓî

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò ¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚÍËÚ‡

ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

Слънчево време ще преобладава почти над цялата страна

от сутринта. Възможни са временни увеличения на облач-

ността, но само на отделни места, главно в планините на

Югозападна България, в следобедните часове са възможни

краткотрайни превалявания. Вятърът ще отслабне. Темпе-

ратурите ще се понижат още малко и максималните ще са

предимно между 25 и 30 градуса.

НИМХ/БТА
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

¿…—»ƒŒ–¿ «¿…ƒÕ≈–,
ıÛ‰ÓÊÌË˜Í‡
¡Œ… Œ œ¿Õ√≈ÀŒ¬, ÊÛÌ‡ÎËÒÚ
Ã¿–»fl ƒ»Ã»“–Œ¬¿,
Â‚ÓÔÂÈÒÍ‡ Ë Ò‚ÂÚÓ‚Ì‡
¯‡ÏÔËÓÌÍ‡ ÔÓ ‡ÍÓ·‡ÚËÍ‡
œŒÀfl —“¿Õ◊≈¬¿, ÊÛÌ‡ÎËÒÚÍ‡,
ÔÓ„‡ÏÂÌ ‰ËÂÍÚÓ Ì‡ ¡Õ–
—≈–¿‘»Ã ¡⁄–«¿ Œ¬, ‰‚ÛÍ‡ÚÂÌ
Ò‚ÂÚÓ‚ÂÌ ¯‡ÏÔËÓÌ ÔÓ ·Ó·‡

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

»ÁÓ·˘Ó ÌÂ ÒÂ ÓÔÎ‡Í‚‡Ï ÓÚ ÊË‚Ó-
Ú‡! »Ï‡ ıÓ‡, ÍÓËÚÓ ÊË‚ÂˇÚ Ò
ÏÓËÚÂ ·Ë‚¯Ë....

Двама мъже от Айда-
хо, САЩ, размениха 356
подавания на огромна
надуваема топка за три
минути, поставяйки нов
световен рекорд на Гинес,
съобщи ЮПИ. Дейвид
Ръш е отбелязал новото
най-добро постижение,
партнирайки си със Сет
Лемънс. За указаното
време те са подобрили до-
сегашния рекорд от 180
подавания. В предишно
постижение Ръш и Ле-
мънс са си разменили на-
дуваема топка 4169 пъти
в рамките на час. Любо-

След година прекъсване Exit се завърна в
Сърбия с 20 сцени и 200 000 посетители за 4 дни,
а сега култовият фестивал пристига за първи път
у нас. Eкипът от западната ни съседка е вече на
плаж Перла, където между 29 и 31 юли ще се
състои преживяването Sunland с над 50 часа му-
зика. Към Нина Кравиц, Ofenbach и S.A.R.S. се
присъединяват рап дивата Диана де Брито, прочу-
та като IAMDDB, диджеят от Дъблин Matador,
известен с революционния подход към електрон-
ната музика, звездата на сръбската техно сцена
Tijana T, босненското дуо After Affair, израелски-
ят хаус продуцент Guy J и артистите от “Метро-
полис”. А също “Ъпсурт”, Руши, “Анимационери-
те”, Керана и “Космонавтите”, Jeremy?, “Уикеда”,
Прея и др.

Благодарение на антоциа-
нините, полифенолните анти-
оксиданти, които им придават
наситено червен цвят, череши-
те подобряват мозъчната
функция и паметта. Тези вкус-
ни плодове също така предот-
вратяват забавянето на когни-
тивните функции. Това сочат
данните от най-нови между-
народни проучвания. Според
експерти  консумацията на
череши може да намали риска
от инфаркт, който се благо-
приятства от хроничното
възпаление и плаки в кръво-
носните съдове. Те намаляват
притока на кръв и втвърдяват
артериите. Антиоксидантите в
плодовете отпускат кръвонос-
ните съдове, намалявайки
възпалението и налягането, и
предпазват кръвоносните
съдове от образуването на
плаки.

Червеният плод помага в
борбата срещу диабет тип 2.
Полифенолите в черешите
подобряват инсулиновата чув-
ствителност така, че глюкоза-
та се абсорбира от клетките и
се превръща в енергия.

Хапването на тези плодо-
ве допринася хората да спят
по-добре. Това се дължи на
факта, че черешите са богати
на мелатонин - хормон, който
регулира цикъла сън-будност,
пише още РИА “Новости”.

Нов световен рекорд на Гинес

питното е, че Ръш е подо-
брил над 200 рекорда на
Гинес с цел да промотира

образованието в сферите
наука, технологии, инже-
нерство и математика.

СНИМКА ТУИТЪР

Дейвид Ръш и Сет Лемънс за
три минути направиха 356 подавания
на огромна надуваема топка

Сръбски фестивал
пристига и у нас

◊ËÚ‡ÚÂÎËÚÂ Ì‡ ƒ”Ã¿ „Ó
ÔÓÁÌ‡‚‡Ú Í‡ÚÓ Â‰‡ÍÚÓ Ì‡
ÔËÎÓÊÂÌËÂÚÓ Á‡ ÎËÚÂ‡-
ÚÛ‡, ËÁÍÛÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡
ìœÂ„‡Òî. ÕÓ ‰ÌÂ¯ÌËˇÚ
ÓÊ‰ÂÌËÍ Â Ë ÔÂÔÓ‰‡‚‡-
ÚÂÎ ÔÓ ·˙Î„‡ÒÍË ÂÁËÍ Ë
ÎËÚÂ‡ÚÛ‡ ‚ ÒÚÓÎË˜ÌÓ

Û˜ËÎË˘Â, Ë ·Â„‡˜ Ì‡ ‰˙Î„Ë ‡ÁÒÚÓˇÌËˇ, Ë
‡‚ÚÓ Ì‡ ÌˇÍÓÎÍÓ ÒÚËıÓÒ·ËÍË. «‡ÚÓ‚‡ ÏÛ
ÔÓÊÂÎ‡‚‡ÏÂ ‰‡ Â Á‰‡‚ Ë ‰‡ ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡
‰‡ ‚ˇ‚‡ ‚ ‰Ó·ÓÚÓ.

ŒÚ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡

ÕÂ ‚ÒÂÍË ‰ÂÌ ˜Ó‚ÂÍ
ÒÚ‡‚‡ Ì‡ 50 „Ó‰ËÌË,
Â‰ Â ‰‡ Ô‡ÁÌÛ‚‡

¡ŒflÕ ¡Œ…◊≈¬

Прекаленото заседя-
ване у дома, което е ре-
зултат от нарастващата
тенденция за работа от
вкъщи, води до увелича-
ване на бръчките, сочат
най-нови проучвания.
Заседналият начин на
живот и нездравословни-
те навици са сред основ-
ните фактори, забавящи
производството на кола-
ген. С времето това про-
изводство значително на-
малява по естествен път,
но редица изследвания
доказват, че колагенът се
изчерпва с много по-
бързи темпове при незд-
равословно отношение
към начина ни на съще-

Черешите
подобряват
мозъчните
функции

Работата от вкъщи
увеличава бръчките
Заседналият начин на живот и прекомерното излагане
на слънце забавят производството на колаген

ствуване. Тук се включ-
ват липсата на движение,
високата консумация на
захар, тютюнопушенето,
дехидратацията, преко-
мерното излагане на
слънце, замърсяването на
въздуха и свободните ра-
дикали. Освен до бръчки,
ниските нива на колаген
водят до петна по кожа-
та, ставни проблеми и др.

Колагенът е протеин,
определящ структурата,
гъвкавостта и твърдост-
та на кожата. Човешкото
тяло произвежда колаген
естествено. Когато той е
с високи нива, кожата е
по-стегната и гладка. Ко-
лагенът предотвратява

увисването, поддържа
дермата хидратирана,
обновява и възстановява
клетките й. Заради всич-
ки тези предимства висо-
ките нива на колаген се

смятат за много важни и
полезни за кожата.

Има различни начини
за увеличаване на произ-
водството на колаген.
Някои брандове дори

създават устройства, ко-
ито да революционизи-
рат сектора на красотата
и да мотивират всички да
поддържат по-здравосло-
вен начин на живот, за да
се чувстват добре отвъ-
тре и отвън.

Експерти дават някои
ключови съвети за бор-
бата срещу загубата на
колаген: хидратирайте се
често, осигурете си поне
8 часа сън дневно,
поддържайте балансира-
на диета, инвестирайте в
по-здравословна храна и
физически упражнения,
не забравяйте и профе-
сионалната грижа за себе
си и кожата си.

Заседналият начин на живот е сред
основните причини за преждевременното
състаряване на кожата
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ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ЛИГА НА КОНФЕРЕНЦИИТЕ
ПО ДИЕМА СПОРТ 3
20.00 ЦСКА-Сф - Лиепая
ПО ДИЕМА СПОРТ
20.00 Локо Пд - Словачко
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
21.00 Арда - Апоел Беер Шева
ПО МАКС СПОРТ 3
2.40 Орландо Сити -
Филаделфия Юниън
ПО МАКС СПОРТ 4
1.15 Индепендиенте - Сантос
3.30 Пенярол - Насионал
ПО ЕВРОСПОРТ 1
ОЛИМПИАДА, ФУТБОЛ
11.00 Мексико - Франция (мъже)
14.30 Бразилия - Германия
(мъже)
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
7.00 и 2.00 Турнир
в Лос Кабос (мъже)
11.30 Турнир в Гщаад (мъже)
ПО МАКС СПОРТ 2
17.30 Турнир в Умаг (мъже)

лението бе посрещнато със
скандирания от делегатите на
Бризбън на сесията на МОК и
фойерверки в австралийския
град, където жители се събра-
ха, за да изчакат гласуването.

Победата на Бризбън из-
глеждаше сигурна, след като
това бе единствен кандидат за

Жители на Бризбън се радват на илюминациите след избирането
на града за домакин на Лятната олимпиада през 2032 г.

Самбото и още четири спорта станаха част от олимпийското семейство

Бризбън приема Игрите през 2032 г.

Австралийският град
Бризбън бе избран за домакин
на Лятната олимпиада през
2032 г., превръщайки се в тре-
тия град в континента-държа-
ва, след Мелбърн и Сидни,
който ще приеме Летни олим-
пийски игри.

“Международният олимпий-
ски комитет има честта да обя-
ви, че Игрите през 2032 г. ще
бъдат приети от Бризбън, Ав-
стралия”, съобщи президентът
на МОК Томас Бах след вота
на 138-ата сесия в Токио. Изяв-

2032 г., предложен от Изпълни-
телния борд на МОК през юни.

“Знаем какво се изисква за
едно успешно провеждане на
Летни олимпийски игри”, каза
премиерът на Австралия Скот
Морисън в жива връзка от Кан-
бера преди вота. Австралия
вече бе домакин на Лятната
олимпиада два пъти - в
Мелбърн през 1956 г. и в Сид-
ни през 2000 г., считана от
мнозина за една от най-успеш-
ните Олимпиади в скорошната
история.

Като олимпийски спортове
бяха приети още самбо, кик-
бокс, муай-тай, лакрос и айс-
щок (вид кърлинг). Самбото
може да влезе в програмата на
Игрите през 2028 г. в Лос Ан-
джелис, прогнозира за ТАСС
президентът на международна-
та федерация Василий Шеста-

ков (Рус). Спортът получи вре-
менно признание от МОК през
ноември 2018 г. За намерения-
та този спорт да влезе в олим-
пийското семейство бе обяве-
но за първи път през 2009 г.

Нови спортове в Токио
2020 са карате, спортно кате-
рене, сърфинг и скейтборд, а

бейзболът и софтболът се
завръщат в олимпийската про-
грама. Общо 15 нови комплек-
та медали ще бъдат раздадени.

Aвтомобилният гигант
“Тойота” обяви своеобразен
бойкот на Олимпиадата, която
ще се открие утре в японската
столица. Компанията не плани-

ра да излъчва тв реклами с олим-
пийска насоченост по време на
Игрите заради негативното от-
ношение на населението на
Япония към тях. “Тойота” обя-
ви, че дори няма да изпрати
свои представители на офици-
алното откриване на най-голе-
мия спортен форум.

Момчил Цветанов напуска
България, за да се впусне в нова
авантюра. Бившият футболист на
Локомотив (Пловдив) заминава за
Южна Корея, където ще подсили
тима на Гангуон. От Пловдив
“Малкия шивач” си тръгва със
статут на клубна легенда след
спечелените две Купи на Бълга-
рия, както и една Суперкупа на
страната.

“Трансферът се случи много
изненадващо за мен. Първо бях
подготвен за Турция, имах три
реални оферти - от Коджаелиспор,

Полузащитникът на Лу-
догорец Абел Анисе офици-
ално обяви раздялата си с
разградчани. След седем го-
дини при десеткратния шам-
пион на България мадагас-
карецът се разделя с клуба
и написа емоциално обръ-
щение.

“До всички членове на
състава на Лудогорец, спорт-
ния щаб, шефове и фенове.
Пиша това писмо до всички.
То е прощално за мен в от-
бора на Лудогорец. От 20

Милуоки триумфи-
ра с титлата от НБА за
втори път в историята.
Така Бъкс сложи край
на 50-годишната си
суша. След редица не-
успешни опити през
годините “елените” на
Майк Бъдънхолзър
най-сетне превзеха
трона в най-силната

Играчи на Бока Хуниорс, сред които бив-
шият защитник на Манчестър Юнайтед Мар-
кос Рохо, се сбиха с полицията след загубата
с дузпи от Атлетико Минейро в Копа Либер-
тадорес на стадиона в Бело Оризонте. Аржен-
тинският гигант имаше претенции за неправил-
но отменен гол от ВАР и след като мачът влезе
в рулетката на наказателните удари, “гаучоси-
те” бяха елиминирани от бразилците с 3:1.
Иначе и в двата мача гол така и не падна.

След края на срещата футболистите опита-
ли да нахлуят в стаята на съдиите, хвърляйки
предмети, включително пожарогасител, за да
разбият вратата. Това доведе до сблъсъци с
полицията, която опази реферите от играчите
на гостите. Те опитали да влязат и в съблекал-
нята на Атлетико, но полицията използвала
сълзотворен газ, за да ги усмири. Президентът
на бразилците Серджо Коельо застана пред
съблекалнята в опит да спре играчите на Бока.

Осем човека, от които петима играчи, двама
ръководители и един от треньорите, били отве-
дени в местната полиция, за да дадат обяснение,
а делегацията на Бока не успя да излети за
Буенос Айрес, защото летището бе затворено.

Цветанов си тръгна от Локо Пд
Умраниеспор и Еюпспор. Но моят
агент Димитър Атанасов направи
немислимото този трансфер да се
осъществи. Стана изненадващо.
Докато бях вкъщи и чаках развой
за Турция, той ми се обади и ми
каза: “Продаден си”. Попитах го:
“Къде?”, а той ми отговори: “Ще
видиш, когато дойдеш в офиса ми.
Пали колата и ела в София”. Кога-
то седнах на масата, ми даде дого-
вора. Вече бях запознат за коя стра-
на и за отбора. Бях супер щастлив.
Много съм му благодарен”, призна
Цветанов пред Спортал.

Анисе напусна Лудогорец
юли 2021 г. аз вече не съм
част от приключението Лу-
догорец. Докато се вълнувам
от това, което ще ми предло-
жи следващият клуб, искам
да изразя емоциите си. На-
пускам този отбор и се раз-
делям с прекрасен ме-
ниджмънт и съотборници.
Те винаги ще останат за мен
като второто ми семейство.
Беше истинско удоволствие
да бъда част от Лудогорец
през тези седем години.
Имахме много предизвика-

телства и триумфи. Този
чудесен път, в който бяхме
заедно, включваше мачове в
Лига Европа, Шампионска
лига и спечелени от мен 7
титли на България. Това ще
остане завинаги в сърцето
ми и ще запазя много при-
ятелства от този период.
Дълбоко съм благодарен на
всички - от върха на клуба
до треньорите и служители-
те. Надявам се някога пъти-
щата ни да се пресекат отно-
во. Пожелавам ви всичко
най-добро, ПФК Лудогорец,
Анисе”, написа халфът в со-
циалните мрежи.

Играчите на Бока
безчинстват
в Бразилия

Грък изтегли Милуоки
до титлата в НБА

СНИМКИ БГНЕС

Центърът на Милуоки Бъкс Янис
Адетокумбо се радва на купата на НБА

лига в света. Това се
случи след победа със
105:98 (29:16, 13:31,
35:30, 28:21) над Фи-
никс Сънс в мач №6 от
финалите, с която Ми-
луоки триумфира в се-
рията с 4:2 успеха и
получи трофея “Лари
Обрайън”. Първия път
купата бе спечелена

точно преди 50 години
от легендите Карийм
Абдул-Джабар и Ос-
кар Робъртсън.

Сега Бъкс бяха
предвождани от друга
бъдеща легенда на
световния баскетбол -
Янис Адетокумбо.
Гръцката суперзвезда
с нигерийски корени
бе избран заслужено
за MVP на Финалите,
след като приключи
серията с невероят-
ните 50 т., 14 борби
и 5 чадъра в мач №6.
Той се превърна в
първия играч в исто-
рията, който притежа-
ва наградите за “Най-
прогресиращ играч”,
“Най-полезен играч на
редовния сезон”, “За-
щитник на годината” и
“Най-полезен играч на
финалите”.

Адетокумбо е и
първият, който запис-
ва средно по поне 30
т., 10 борби и 5 асис-
тенции при 60% стрел-
ба от игра във финална
серия.


